
 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
 
Data i Hora  30 de març de 2012 21:00 
Lloc  Sala Ple 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2012/3 
  

PRESIDENT    l·lm. IGNASI GIMÉNEZ RENOM 

 
 ASSISTENTS                
                                      LOMAS CORTES OSCAR 
                                      CANALIS ALSINA ALEIX 
                                      MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                      MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                      LEIVA REYES JOSE 
                                      MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                      PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                      RODRIGUEZ CASTILLO SORAYA 
                                      PEREZ MOREJON DANIEL 
                                      CUERVO IBOS VICTOR 
                                      CARRERAS PECANINS JOSEP 
                                      SAMPERE VALERO AGUSTI 
                                      BACARDIT BOTIFOLL LLUIS 
                                      GARCIA FANDINO BEATRIU 
                                      ALAMANY GUTIERREZ ELISENDA 
                                      BELLA REDONDO XAVIER 
                                      CARPIO LOPEZ ANTONIO MANUEL 
                                      MARTOS MARTINEZ VICTOR                                        
                      
     SECRETARI                     BOADELLA VERGES JULI 
     INTERVENTORA acctal     CUSTODIO MURILLO MERCE 
 
 
 EXCUSA L’ABSÈNCIA:         GONZALEZ NAVAS PEPE 
                                             CREUS OLIVERAS JOAN 
 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes 
inclosos en l'ordre del dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
1.- Actes pendents d'aprovar 
     PLE2012/2 Ordinària 28/02/2012 
2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i dels acords de la Junta de Govern Local 
3.- Rectificació del caràcter ordinària de la sessió 
4.- Donar compte de la liquidació del pressupost de 2011 



5.- Donar compte de la relació de factures pendents de pagament. 
6.- Modificació pressupostària 
7.- Aprovació del Pla d'ajust  
8.- Resolució d’al·legacions presentades a l’aprovació inicial de l’Ordenança de zones  
      blaves. 
9.- Aprovació ordenança reguladora de l'Administració electrònica 
10.- Adjudicació definitiva d'establiment comercial en el Mercat. 
11.- Derogació de l'ordenança que regula la primera ocupació 
12.- Delegació representació AMTU 
13.- Autorització del traspàs de la concessió de les instal.lacions esportives del Racó  
14.- Atorgament de la medalla de la Vila 
15.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS. 
16.- PRECS I PREGUNTES. 
 
El Sr. Alcalde per excusar i justificar també que aquest ple es faci amb unes circumstàncies 
tant excepcionals, com pot ser un divendres a la tarda per qüestions alienes a l’equip de 
govern i per tal de poder donar compliment a un dels punts que avui portarem a aprovació, 
precisament el punt 7è que és l’aprovació del pla d’ajust, doncs no hem  pogut realitzar 
aquesta sessió plenària en temps i forma habitual. 
 
1.- ACTES PENDENTS D’APROVAR 
Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta de la sessió ordinària de 28 
de febrer de 2012. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 221  del dia 24 de febrer de 2012 al 325  del dia  
23 de març de 2012.  Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local 
adoptats en sessions dels dies 298 de febrer, 6, 13 i  20 de març de 2012. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
PROPOSTES 
3.- RATIFICAR EL CARACTER ORDINARI DE LA SESSIÓ 
Vist que el Ple de data 21 de juny de 2011 aprovà la celebració de les sessions ordinàries 
l’últim dimarts de cada mes, a excepció del mes de juliol i desembre que per motius de les 
vacances o festivitats es poden avançar els plens ordinaris. 
Vist que per causa de l’elaboració del Pla d’ajust que s’ha de presentar necessariament el 
31 d’aquest mes, cosa que ha comportat l’endarreriment de les sessions informatives i per 
evitar haver de celebrar una sessió extraordinària urgent, amb els inconvenients que 
comporta, és més convenient establir el caràcter ordinari de la present sessió.  
Vista també la instància del representant de CiU demanant que sigui inclòs en l’Ordre del 
dia, el donar copte de l’informe de morositat a 31/12/2011. 
ACORD: 
PRIMER.- Ratificar el caràcter ordinari de la present sessió. 
SEGON.- Incloure a l’Ordre del dia de la present sessió el punt 4.bis, donar compte de 
l’informe de morositat a 31/12/2011. 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde presenta la proposta 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
En aquest punt de la sessió s’incorpora el regidor Sr. Victor Martos.  
 
 
 



El Sr. Alcalde comenta que tal i com s’ha acordat en junta de portaveus els acords 4, 4bis, 
5, 6 i 7, es farà un debat conjunt més enllà que  després la votació serà separada i 
incorporem també en el punt 4r el fet de donar compte de l’informe de morositat, per tant  
 
Abans de donar la paraula als diferents regidors perquè facin les seves intervencions passo 
a llegir les qüestions que es debatran a continuació: 
   
4.- DONAR COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST 2O11 
VISTA la liquidació del pressupost de l’ajuntament corresponent a l’exercici 2011, aprovada 
per resolució de l’alcalde de 29 de febrer de 2012. 
ATÈS que l’article 193.4 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals estableix 
que de la liquidació, una vegada aprovada, ha de donar-se compte al Ple de l’entitat local 
en la primera sessió que celebri. 
L’Ajuntament Ple: 
Es dóna per assabentat de la resolució de l’alcalde de 29 de febrer de 2012 per la qual 
s’aprova la liquidació del pressupost de l’Ajuntament de Castellar del Vallès corresponent a 
l’exercici de 2011. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
4.bis.- DONAR COMPTE DE L’INFORME DE MOROSITAT 
Es dona compte de l’informe de la Intervenció municipal de data 27/03/2012 en compliment 
de l’article 5 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de mesures contra la morositat amb les 
operacions comercials corresponents al quart trimestre del 2011. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
5.- DONAR COMPTE DE LA RELACIÓ DE FACTURES PENDENTS DE PAGAMENT 
VISTA la relació certificada expedida per l’interventor, de les obligacions pendents de 
pagament que reuneixen els requisits establerts a l’article 2 del Reial decret llei 4/2012, de 
24 de febrer, pel qual es determinen obligacions d’informació i procediments necessaris per 
establir un mecanisme de finançament per al pagament als proveïdors de les entitats locals. 
ATÈS que d’acord amb l’article 3.2 del referit Reial decret llei, d’aquesta relació certificada 
ha d’informar-se al Ple de la corporació local. 
L’Ajuntament Ple: 
Es dóna per assabentat de la relació certificada expedida per l’interventor, de les 
obligacions pendents de pagament que reuneixen els requisits establerts a l’article 2 del 
Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determinen obligacions d’informació i 
procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament per al pagament als 
proveïdors de les entitats locals, que figura a l’expedient. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
6.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA 
ATÈS que l’alcalde ha ordenat la incoació d’expedient de baixes per anulació i d’autorització 
de suplement de crèdit al pressupost de despeses de l’ajuntament, d’acord amb el que es 
preveu als articles 175 i 177 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
ATÈS que en la tramitació de la modificació de crèdit s’ha seguit el que disposen els articles 
8, 9 i 11 de les Bases d’Execució del pressupost. 
VIST l’informe de l’interventor.  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 1/2012 del Pressupost de 
l’Ajuntament, d’acord amb el detall que figura a l’expedient i amb el resum següent: 
ESTAT D’INGRESSOS  
- Majors ingressos .................................................................. 593.558,59 
- Aplicació del romanent de tresoreria de 2011 per a despeses 
amb finançament afectat ......................................................... 

 
127.476,48 



- Menors ingressos ................................................................. 1.000.000,00 
Variació de l’estat d’ingressos ................................................... - 278.964,93 
  
ESTAT DE DESPESES  
- Suplement de crèdit ............................................................. 593.558,59 
- Incorporació de crèdits .......................................................... 127.476,48 
- Baixes per anul·lació ............................................................. 1.000.000,00 
Variació de l’estat de despeses ................................................. - 278.964,93 
 
SEGON.- Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública durant un termini de 
quinze dies comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al 
Butlletí Oficial de la Província. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovada la modificació de crèdit en cas que no es 
presentin reclamacions en el període d’informació pública i publicar el resum per capítols 
en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor una vegada publicada. 
 
7.- APROVACIO PLA D’AJUST 
VISTA la relació certificada expedida per l’interventor de les obligacions pendents de 
pagament que reuneixen els requisits establerts a l’article 2 del Reial decret llei 4/2012, de 
24 de febrer, pel qual es determinen obligacions d’informació i procediments necessaris per 
establir un mecanisme de finançament per al pagament als proveïdors de les entitats locals. 
ATÈS que d’acord amb l’article 3.2 del referit Reial decret llei, d’aquesta relació certificada 
s’informa al Ple de la corporació local en aquesta mateixa sessió. 
VIST que de conformitat amb l’article del  RDL 4/2012, les entitats locals hauran de 
presentar els plans d’ajust al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, abans del 31 
de març de 2012. 
VIST que el Pla d’ajust ha estat informat favorablement per la interventora. 
ATÈS que la competència per l’aprovació del Pla és del Ple Municipal, d’acord amb l’article 7 
del RDL 4/2012. 
El Ple de l’Ajuntament 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar el Pla d’ajust regulat en el reial decret legislatiu 4/2012, pel període 
2012 a 2022, en els termes previstos en l’article 7 de l’esmentat decret, per a poder acollir-
se al mecanisme de finançament en ell regulat. 
SEGON.- Remetre al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, abans del 31 de març 
de 2012,  el Pla d’ajust per a la seva valoració i aprovació, així com l’autorització de 
l’operació d’endeutament a llarg termini en ell concretada, de conformitat amb l’article 7 del 
RDL 4/2012 . 
 
INTERVENCIONS: 
Defensa les propostes el regidor Oscar Lomas,  PSC, tot dient que portem a debat del ple 
tot un conjunt de temes econòmics, relacionats entre si: 

- Donar compte de la liquidació del pressupost 2011 
- Una modificació pressupostària, lligada amb les inversions per l’any 2012 
- Donar compte de l’informe de morositat, i la relació de factures enviades al Ministeri 

dins del pla de pagaments als proveïdors 
- I per últim, el pla d’ajust que demana el Govern de l’Estat per acollir-se al 

mecanisme de finançament 
Aquest darrer punt, reconeixem que és un tema de gran complexitat, i que per qüestions de 
terminis, no s’ha tingut massa temps per poder compartir amb els grups municipals.  
El Govern de l’Estat va aprovar el 25 de febrer de 2012 el RD 4/2012 pel qual es 
determinen les obligacions d'informació i procediments necessaris per establir un 
mecanisme de finançament per al pagament de proveïdors de les entitats locals.  



En ell es determinava la possibilitat d’incorporar en el mecanisme de finançament totes 
aquelles factures entrades en el registre d’entrada de l’Ajuntament abans del 01/01/12 i 
que a data 15/03/12 estiguessin pendents de pagament. 
En base això, l’Estat habilitarà una línia de finançament per pagar aquestes factures, i 
l’Ajuntament haurà de fer un pla econòmic-financer per tal de demostrar la capacitat per 
poder retornar aquest finançament. 
L’Ajuntament de Castellar ens acollirem a aquest mecanisme. En data 9 de març vem 
presentar la relació de factures que avui donem compte, per import d’uns 7,3M  €, i avui 
portem a aprovació el pla de viabilitat per poder retornar aquest import. 
Val la pena però, que abans de tot fem un diagnòstic de perquè és adient acollir-nos a 
aquest mecanisme. Per fer-ho, cal que tinguem clar tres conceptes bàsics, que sovint es 
confonen, i que valdria la pena abans de continuar amb l’exposició que tots tinguem clar: 

- Dèficit: Diferència entre els ingressos i despeses. Això el que ens indica és la 
necessitat o capacitat de finançament. 

- Deute: Préstecs que té viu l’administració amb entitats financeres. 
- Liquiditat: Capacitat o necessitat de tresoreria. Quan ràpid haig de pagar les meves 

obligacions respecte la rapidesa amb les que els pendents de cobrament es faran 
diners. 

Respecte el primer punt, el dèficit, gràcies als ajustos practicats en els últims anys, hem 
pogut retornar al camí de l’estabilitat pressupostària. Això queda pales en la liquidació del 
pressupost 2012. 

• Els ingressos corrents han estat de 25.129.824,30 €. D’aquests, 17M € provenen 
d’impostos i taxes, el que significa dos terços dels ingressos ordinaris totals.  

• L’execució de la previsió d’ingressos en els impostos directes, les taxes i els 
ingressos patrimonials ha estat en el seu conjunt equilibrat amb el que es va 
pressupostar. Per contra, les transferències corrents, és a dir, el que rebem d’altres 
administracions, s’ha executat en un 86%. 

• Pel que fa a la despesa corrent ha estat de 21.717.628,71 € dels quals un 40% és 
personal, un 42% despeses de béns i servei.  

 Amb tot aquest recull de dades, estem en disposició de saber quines són les diferents 
xifres o ratis de tancament de l’exercici: el resultat pressupostari ajustat i el romanent de 
tresoreria. 
El resultat pressupostari ajustat, que ens permet fer una foto únicament de l’exercici 2011, 
ha estat de pràcticament 1,4M € positius, és a dir, els drets reconeguts han estat superiors 
en aquesta xifra a les obligacions compromeses. 

• En l’altre banda, el romanent de tresoreria per a despeses generals, es tracta d’una 
magnitud flux, és a dir, ens reflexa la suma dels resultats acumulats al llarg de tots 
els anys. En aquest cas, com deia s’ha arribat a l’equilibri. 

Així mateix, al ple de novembre es va aprovar també un pressupost equilibrat, el que 
garanteix una majora solvència per tal d’elaborar el pla d’ajust que portem avui a 
aprovació. 
La segona magnitud és el deute. És veritat que en aquests moments, el rati d’endeutament 
es situa per sobre del màxim permès per la llei de pressupostos de l’Estat, però encara per 
sota del màxim legal. Inclús, amb l’operació nova fruit del pla estatal, ens quedarem 
fregant aquest límit, sent del 111%. 
Hem de tenir compte però, que el camí iniciat fa uns anys en aquest aspecte, ens reportarà 
beneficis en els propers anys. És a dir, el fet de no haver demanat noves operacions 
d’endeutament en els dos darrers anys, ni formalitzar-ne cap aquest any, ni segons preveu 
el pla, formalitzar cap en els dos propers anys, permetrà al final d’aquesta legislatura 
situar-nos en un rati d’endeutament inferior al 75%. 
Això també ens ha de servir per adoptar un altre tipus de cultura en l’inversió, tal i com és 
més comú en d’altres països europeus, on aquesta es finança amb estalvi corrent. 
La tercera pota, com deia, és la liquiditat. En aquests moments, no nomes en el nostre 
Ajuntament, sinó en els més de 4.000 que a tot Espanya ens hem adherit aquest pla, és la 
nostre principal preocupació. 



Per entendre-ho fàcil. En aquest moments, el venciment de les factures arriba més ràpid 
que el cobrament d’allò que ens deuen ciutadans, les empreses o altres administracions. 
Amb l’adhesió a aquest mecanisme de l’Estat, aquest problema es solucionarà. Posarem el 
comptador a 0, caldrà treballar per cobrar amb la màxima rapidesa allò que tenim pendent 
de cobrar, però la liquiditat quedarà solucionada. 
El fet d’haver fet ajustos durant tot aquest temps, ens permetrà que amb mesures de 
gestió puguem retornar l’operació de crèdit. 
Es respectaran dues premisses: ni s’acomiadarà treballadors ni es tancarà cap servei. 
En els moments actuals, poder garantir aquest dos punts és tot un èxit, i demostra que el 
camí no comença avui, sinó que ja porta temps en línia. Això el que ens permet es plasmar 
en un document la feina que s’ha fet fins ara, la que hi havia prevista i aquelles noves 
accions que ajudaran a consolidar les finances de l’Ajuntament. 
Així, en grans línies, el pla d’ajust es centrarà en el següents punts: 

- Evolució dels tributs en els propers anys en base a l’IPC. En aquests moments ja 
s’ha aconseguit un nivell de finançament bàsic adient com per poder garantir la 
sostenibilitat dels serveis. 

- En matèria de personal, continuïtat de les polítiques establertes fins al moment. 
Supressió d’hores extres i complements, no realitzar nova contractació i no reposició 
de les jubilacions. Caldrà per tant, ser capaços de reorganitzar serveis per tal de 
donar el màxim de serveis possibles. 

- Les noves inversions, estaran lligades a la capacitat de generar estalvi corrent. Un 
primer pas, és la modificació pressupostària d’avui on es dóna de baixa el crèdit 
previst per l’any 2012, i es financen les inversions compromeses amb estalvi corrent 
i romanents d’anys anterior. 

- Licitació de contractes menors, com a procediments negociats o oberts. És a dir, 
licitació pública per contractes on, per import, la llei no ho preveu, però que 
d’aquesta manera es podrà reduir l’import. 

-  Negociació de grans contractes, reorganitzant els serveis per obtenir un cost menor. 
Aquest conjunt de mesures, ni molt menys dramàtiques, permetran genera un estalvi mitjà 
anual al voltant dels 400.000 €. 
Queda per tant un camí dur i farragòs. Cal ser encara més prudents i estrictes en la gestió 
dels recursos. S’ha de tenir clar però, que això no ha de suposar trencar amb cap dels dos 
principis que vem defensar en l’elaboració dels pressupostos: 

- S’ha de continuar lluitant per aconseguir un model de finançament estable i adient 
als serveis que presta l’administració local 

- Hem d’establir mesures per potenciar, dins les nostres possibilitats, la progressivitat 
fiscal 

- Hem de garantir la prestació de serveis i les polítiques en educació, serveis socials i 
formació i ocupació. 

Si som capaços de combinar totes aquestes mesures, haurà valgut la pena l’esforç. 
 
Per CiU intervé el Sr. Josep Carreras, i diu  pel que fa a la liquidació del pressupost del 
2011 semblava que tenia de marcar un canvi de tendència en favor de l’economia i les 
finances locals. L’estabilitat pressupostària que ens ha informat l’equip de govern així 
sembla indicar-ho. Però, el nostre grup avui, ara i aquí, ha de manifestar que amb aquest 
tancament pressupostari del 2011 acaba un cicle de 4 anys (2008-2011) que ha estat 
nefast pels ciutadans de Castellar. Quin balanç? Tres exercicis amb dèficit negatiu, els 
pressupostos de 2008, 2009 i 2010 i un any d’estabilitat pressupostaria en el 2011. Un 
balanç francament decebedor! A més, en el punt 7 de l’ordre del dia, ens espera un fi de 
festa per celebrar aquest equilibri pressupostari del 2011, l’aprovació d’un crèdit de 7,3 M€ 
perquè arribin diners per pagar als proveïdors. Inacceptable, senyors de l’equip de govern! 
Pel que fa a la proposta de donar compte de l’Informe de Morositat a 31/12/2012, tant les  
xifres del 3r. Trimestre com del 4t. Trimestre 2011 han estat esgarrifoses. Són 12,6M€ i 
12,5M€, respectivament, que l’Ajuntament tenia pendent de pagar als proveïdors. Si 



relacionem aquestes xifres amb el pressupost ordinari de 24 M € pel 2012 ens pot donar un 
cobriment de cor. Més de la meitat del pressupost ordinari. 
Sobre el donar compte de factures pendent de pagament, aquest apartat és mereix una 
llarga intervenció. A alguns proveïdors els hi devem molts diners, masses diners. Però, 
donat que els proveïdors ben aviat podran cobrar, seré breu, donaré la meva conclusió. 
Demano a l’equip de govern que sigui coherent i treballi més amb els proveïdors locals que 
al cap i a la fi són els ciutadans, autònoms, comerciants i empresaris que paguen els seus 
impostos a l’Ajuntament de Castellar. 
Respecte a la modificació pressupostària, mai teníem que haver arribat fins aquí! Aquesta 
modificació pressupostària que proposa l’equip de govern és fruit d’una fugida endavant 
quan vostès en solitari van aprovar el pressupost del 2012 el passat mes de novembre. La 
solució de fer viable el pressupost 2012 no era fer l’endeutament d’aquest milió d’euros que 
avui donarem de baixa sinó més aviat aprimar varies despeses com ara proposen en el seu 
Pla d’Ajust. Quines contradiccions que té la vida!  
En aquest punt de la modificació pressupostària el nostre vot serà l’abstenció.  
Aprovació del Pla d’Ajust; el  Pla d’Ajust que avui porta a aprovació l’equip de govern, com 
una moneda, té dues cares: la cara i la creu. 
La cara.- Mitjançant aquest Pla d’Ajust que impulsa el Govern Central l’Ajuntament de 
Castellar podrà aconseguir diners per pagar als seus proveïdors. Un total de 7,3M € 
mitjançant un crèdit a retornar en 10 anys a un 5% amb dos anys de carència.  
La creu.- Amb aquest nou crèdit l’endeutament municipal es situa al costat del precipici, 
més enllà de 30 M€, una xifra horrorosa que posa en perill el futur de la nostra 
administració local. Alcalde Giménez, se’n dona compte d’eon ens ha portat amb la seva 
mala gestió?  
L’equip de govern ens proposa acollir-nos a aquest nou crèdit per aconseguir diners. Davant 
d’aquesta proposta afegeixo varies consideracions: 
1.- Queda palès que l’equip de govern del Sr. Giménez no s’ha cregut mai que estàvem en 
crisi. En els pressupostos dels anys 2008, 2009, 2010 i 2011 l’equip de govern ha mirat cap 
un altre costat. En la campanya electoral ja ho varem deixar ben clar, arribem tard a la 
crisi! Ara, correm-hi tots! Els ciutadans de Castellar han de saber que quan es posi en 
marxa aquesta operació de crèdit, els dos primers anys l’Ajuntament pagarà en concepte 
d’interessos 360.000 €/any i, a continuació, durant vuit anys, pagarà 1.4 M€/any. 
Preparem-nos davant d’aquest tsunami! 
2.- Es posa de relleu que el Pla de Sanejament amb les seves corresponents regles de joc, 
aprovat en el Ple del 16 de juny de 2009 pel període del 2009-2012, l’equip de govern no 
se l’ha agafat mai en serio, no s’ha respectat i avui tenim un nou Pla, en aquesta ocasió un 
Pla d’Ajust de la ma d’un súper crèdit de 7,3 M€ a càrrec de tots els ciutadans de Castellar. 
3.- Es posa de manifest la demagògia de l’equip de govern quan el mes de novembre en 
l’aprovació dels pressupostos els hi varem proposar algunes iniciatives que just ara 
s’incorporen en el Pla d’Ajust que presentem a aprovació per enviar al Govern Central. En 
les Comissions Informatives sempre se’ns deia que “ja no hi havia res més a rascar que ja 
havíem arribat a l’ós” Avui sembla que sí, encara és pot gratar més! 
4.- Si posem el pressupost ordinari de l’any 2012, aprovat el passat mes de novembre, un 
total de 24 M€, davant d’aquest grandiós crèdit que hem de demanar de 7,3 M€ tenim una 
ràtio que supera el 30%. La més gran de la nostre comarca! Per exemple, alguns Plans 
d’Ajust de la comarca:  Sentmenat no fa Pla d’Ajust, té controlat el pagament a proveïdors, 
Palau 60.000 €, Cerdanyola 8 M€ (població quasi 4 vegades la de Castellar) Montcada 1,5 
M€ Barberà 5,5 M€ i Sabadell 25 M€. A Sabadell aquesta xifra representa aproximadament 
un 10% del pressupost ordinari mentre que a Castellar representa un 30%. Certament, 
comparativament parlant, en sortim malparats. 
5.- L’equip de govern ha estat utilitzant els deutes pendents a pagar als proveïdors com una 
bossa de diners a cost zero fins que aquest conte s’ha acabat. Això no és serio, ha estat 
una autèntica irresponsabilitat! On ha estat la seva transparència? A sota la catifa? A dins 
de l’armari? El més transparent de tot és que el poble de Castellar aquesta tarda tindrà un 
nou crèdit de 7,3 M€ a les seves esquenes a tornar en els propers 10 anys. Déu n’hi do! 



6.- Davant d’aquet fet, es posa en evidència l’absoluta incapacitat de gestió de l’equip de 
govern socialista. Un govern que ha practicat la seva particular ceguera davant d’aquest 
monstruós deute als proveïdors. Fruit dels darrers 4 exercicis pressupostaris, vostès ens 
han portat fins aquí. Si us plau Sr. Giménez, expliqui als ciutadans de Castellar on ens ha 
portat la seva mala gestió! S’han passat 4 anys estirant més el braç que la màniga! Ara 
correm-hi tots!  Això s’havia d’haver resolt fa molt temps!  
7.- Els ciutadans de Castellar aquest any paguen la seva mala gestió amb més Taxes i 
Impostos. Una vegada més els hi recordo que la solució no passa per incrementar els costos 
sinó en prioritzar les despeses. Aquest és el resultat de la nefasta política de la demagògia, 
el populisme i el clientelisme que vostès practiquen. 
8.- El nostre grup municipal sempre ha estat al costat de les propostes que eren bones per 
Castellar i la seva gent, hem estat i estarem al costat dels acords que siguin positius pels 
ciutadans. Quan vostès van presentar la Moció pels deutes de la Generalitat vers al nostre 
municipi (2,7M€) no varem dubtar de recolzar-la. No se’ns cauen els anells! El nostre grup 
municipal no practica la demagògia com vostès, més aviat el sentit comú i la 
responsabilitat. 
9.- Aquest Pla d’Ajust, senyors de l’equip de govern, se l’agafaran en serio? Seran capaços 
de complir les seves premisses bàsiques? Compliment pressupostari, control endeutament i 
pagar els proveïdors com mana la Llei de Morositat? O potser, tornarem a les andanades? 
Per la nostra part, els poso en coneixement que a partir de la propera setmana entrarem 
una sol·licitud al registre d’aquest ajuntament per celebrar la primera Comissió Informativa 
d’un seguit de vàries. Els hi proposarem fer vàries sessions monogràfiques sobre els temes 
més punyents d’aquest Pla d’Ajust Això sí, els hi demanem que sempre vinguin amb tota la 
informació per tractar els temes en qüestió.  
10.- Els proveïdors d’aquest Ajuntament no tenen cap culpa de la seva mala gestió. Mals 
ens pesi, ens hem d’apuntar per força a aquesta solució que proposa el Govern Central. 
Això permetrà pagar als nostres proveïdors!  
El nostre vot serà favorable al Pla d’Ajust que avui es porta a aprovació.  
 
Per part de l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany, intervé per dir que avui es porta a ple la  
votació del pla d’ajust de l’ajuntament de Castellar del Vallès. Un pla que cal contextualitzar 
en un sanejament economicofinancer que ja era un indicador de la situació més que 
preocupant de les arques municipals. Ens sorprèn veure com hem pogut de fer un nou 
esforç per estrenya el cinturó quan en principi ja havíem arribar a exhaurir-los tots amb el 
pla on ens trobàvem immersos. Des de l’Altraveu considerem que aquest decret de 
pagament a proveïdors engegat pel govern central posa en greu perill, encara més, 
l’equilibri de les finances del nostre consistori. És curiós que s’obligui als ajuntaments de 
presentar un pla d’aquestes característiques quan des del municipi es proveeix de serveis 
que correspondrien a altres administracions. Els problemes de liquiditat dels Ajuntaments 
son conseqüència també de d’impagament de la Generalitat a aquests, un impagament que 
deriva de l’asfixia financera a la qual el govern central sotmet la generalitat quan es nega a 
pagar el 759 milions d’euros de la disposició addicional tercera de l’Estatut o els 1.450 € 
que corresponen al fons de competitivitat. La posada en marxa d’un mecanisme de 
finançament que permeti als consistoris eixugar el deute amb els seus proveïdors 
mitjançant un sistema extraordinari de finançament és, de fet, un mecanisme que trasllada 
el problema dels impagaments de l’estat central cap als consistoris, que hauran de pagar 
interessos.  
En primer lloc, és evident que els 7 milions tres cent vuitanta-set euros que Castellar podrà 
pagar als seus proveïdors són una bona notícia per a tots aquells que tenen factures 
pendents fins i tot des de 2009, però en segon lloc cal advertir que les conseqüències 
d’aquest crèdit poden ser nefastes per a la resta de la ciutadania ja que s’incrementaran 
taxes i impostos, entre d’altres mesures ja anunciades, per fer-lo viable. El regidor Lomas 
ha fet un eufemisme diu l’evolució dels tributs, increment dels impostos i les taxes a nivell 
de l’IPC i també l’increment de serveis cofinançats tipus escola bressol, escola  de música o 
l’escola d’adults en un 15% pel 2012 i el nivell de l’IPC per la resta d’anys. Per tal cal dir 



que hi ha un fracàs entre l’Ajuntament i la generalitat i aquesta pujada d’impostos no serà 
per oferir més serveis. 
Deixem constància que no hem pogut accedir al pla d’ajuts a temps ja que l’expedient no 
ha estat disponible, amb la qual cosa es fa difícil de determinar un posicionament polític al 
respecte només tenint en compte dos fulls lliurats i un correu electrònic. Però en tot som 
conscients que aquest Ajuntament ha funcionat a contra-corrent . 
També cal dir que altres ajuntaments no s’han acollit a la proposta i és perquè hi ha hagut 
una bona gestió pública. No és el nostre cas. No caldria acollir-s’hi si durant aquests anys 
hagués existit, per exemple, un model fiscal progressiu com el que en els últims anys s’ha 
anat introduint amb propostes diverses i no via lliure per a l'especulació immobiliària. Si no 
hi hagués hagut una política de promoció econòmica basada en la privatització de serveis 
des de l'ajuntament, si no hagués existit una política d'obra pública adequada a la magnitud 
de Castellar, si no tinguéssim l’herència de l'obra de la plaça major amb desviacions 
milionàries i danys col·laterals., doncs potser avui no estaríem parlant de triar entre pagar 
proveïdors o no cedir a la intervenció econòmica del nostre ajuntament. El deute viu del 
nostre Ajuntament segons la liquidació del pressupost de 2011 és un 97’73% és per això 
que el Reial decret de 30 de desembre del Govern central ens impedia d’accedir a crèdit, i  
ara mesos més tard el Partit Popular elabora la proposta del Reial Decret 4/2012 i ens 
ofereix in crèdit a un 5% d’interés a 10 anys, és a dir amb unes situacions financeres que 
s’allunyen de la generositat. Una hipoteca de 10 anys  en una decisió exprés i a cop de 
decret i que també està esperonada perla pressió de grans empreses que han contret deute 
amb el consistoris arreu de l’estat espanyol, en el nostre cas accedir a aquest crèdit ens 
col·locarà en un deute del 111%.  No creiem que el govern es pugui fer càrrec de com s’ha 
de decidir el futur de Castellar. Potser algun dia se’n recordarà de parlar del finançament 
dels ens locals? 
Des de L’Altraveu pensem  que el Reial Decret Llei 4/2012 és un intervenció contra 
l’autonomia local i genera profunda incertesa pels consistoris. Ajuntaments com el nostres 
hauran d’acollir-se a una operació de finançament que està subordinada a un pla d’ajust 
com el que portem avui a aprovació, en el qual el ple només tindrà una funció de ratificació, 
proposat per la intervenció de la corporació i no a proposta de l’equip polític, basat en 
criteris economicopolítics. 
Lamentem la invasió de l’autonomia local que suposa aquest decret que relega la funció 
dels electes locals a la simple ratificació d’un informe elaborat per l’interventor/a, buidant 
de sentit la funció dels plens municipals. La minimització de la intervenció política ens 
col·locarà del costat  d’un model tecnòcrata durant una dècada, el temps previst perquè els 
consistoris puguin retornar el diners a les entitats financeres, que al capdavall són les que a 
hores d’ara s’estan fregant les mans. El crèdit que se’ns ven com una obra benèfica és més 
aviat un insult a la intel·ligència on la banca sempre guanya, ja que mentre que el govern 
espanyol dóna ajudes als bancs, els permet que puguin comprar diner a l’1% , aquests els 
al mateix Estat 5 vegades més car. 
És clar que estem en una situació límit i aquest crèdit és una solució a mitges, peró ara 
mateix és la única que pot prendre els nostre consistori perquè es indiscutible que cal pagar 
el deutes que tenim. No oblidem que aquesta decisió ens presenta en un escenari 
complicadíssim de cara als anys que vindran i per tant és hora de reflexionar sobre allò que 
no em fet bé al llarg del camí .         
Que els municipis s'han d'adaptar a la seva situació financera i capacitat d'ingressos és una 
evidència que cap Plenari Municipal pot obviar i, molt probablement, no necessiti de cap 
Ministre d'Hisenda ni cap Reial Decret per recordar-ho. Ens agradaria emfasitzar que el RDL 
dibuixa un horitzó pels ajuntaments de mes gestors d'uns serveis obligatoris i sota la 
tutel·la de l'Estat, sense tenir present el principi de subsidiarietat i la capacitat organitzativa 
i de serveis (la capacitat de decisió política) dels ajuntaments. 
Ens podem preguntar si no estem vivint un primer moment de buidatge de la capacitat 
de decisió política dels ajuntaments.  
Només avui no votarem en contra d’aquesta proposta perquè no podem negar a la gent la 
retribució d’allò que li pertoca, només i només per això, ens abstindrem en aquest punt. 



Perquè aquells proveïdors que porten 3 anys esperant la seva retribució puguin respirar 
tranquils però cal recordar a tothom que això no és una donació gratuïta per part de l’estat 
espanyol i que el que queda per endavant, és de moment una situació molt negre  on 
també financem un fracàs gestor que s’ha anat desenvolupant al llarg d’aquests anys a 
Castellar i per això mateix també els encoratgem a fer difusió de l’impacta real d’aquest 
reial decret sobre la ciutadania amb xifres i mesures concretes de moment només l’oposició 
ha aportat aquesta data. El pressupost de Castellar fregava el 24 milions i aquest crèdit 
suposa gairebé la tercera part pel poble de Castellar i pels interrogants també que aquets 
pla genera, com hem dit el nostre vot serà l’abstenció. 
 
Pel PP intervé el Sr. Antonio Carpio,  avui es debaten diversos punts que tenen relació 
entre si per un denominador comú que és el futur del nostre ajuntament: en el primer punt 
ens centrarem en el que més ens xoca, que és, la gran endeutament municipal que té 
aquest Ajuntament, en factures amb proveïdors, i que puja ni més ni menys, a 7.387.000 € 
que deu a diversos proveïdors, derivades de la contractació d'obres, subministrament i 
serveis. 
Un primer aspecte que crida poderosament l'atenció és que, parlem tranquil·lament de set 
milions quatre cents mil euros, l'equivalent a una mica més o menys a gairebé 1.250 
milions de les antigues pessetes. Vaja que si això fos la champions league dels ajuntaments 
endeutats, el de Castellar hauria arribat si més no a quarts de final. 
Ara com ara, no entenem com s'ha pogut acumular semblant quantitat de deute en factures 
acumulades a un munt de gent i que es porten arrossegant moltíssims mesos. Moltes 
d'aquests deutes, amb petits i mitjans empresaris, amb autònoms a què van encarregar 
treballs i projectes, que ara no poden pagar. I que molts d'ells per culpa de la situació en 
què es troba aquest país, no han pogut suportar i han hagut de baixar persianes, reduir 
personal i ampliar les llistes de desocupats d'Espanya . Aquests pagaments pendents són 
els que ha impulsat a portar a aquest país a la situació en què ens trobem. (I donar la 
imatge que ahir va donar a la resta d'Europa. 
És molt fàcil donar les culpes al primer que passa, però aquest equip de govern ja porta una 
legislatura completa i va camí de la segona, per la qual cosa sorprèn que hagin permès 
arribar a aquesta situació sense moure un múscul per solucionar-ho. 
Ja sabem que aquesta situació és freqüent en alguns, per no dir en tots els ajuntaments 
catalans i espanyols, però passa una cosa, això de "mal de molts, consol de tontos" pot ser 
explicatiu, però és que, el que ens preocupa realment és el del nostre ajuntament, Castellar 
del Vallès. 
El cas és que arribem a la situació actual i val la pena fer un reconeixement a la iniciativa 
del Govern Central per buscar una solució al problema de l'endeutament municipal amb 
proveïdors. 
Hem perdut un temps molt valuós i l'oportunitat d'evitar la destrucció de milers de llocs de 
treball. Moltes petites i mitjanes empreses i molts autònoms s'han quedat pel camí en les 
dues legislatures socialistes. 
Ara avancem pel camí que ha començat a traçar el Govern del Partit Popular i encara que 
ens trobem al principi d'aquest camí, ja ha abordat seriosament moltes de les reformes i 
mesures que la nostra economia necessitava. Entre totes, voldria destacar el pla de 
pagament a proveïdors, destinat a acabar amb un dels principals problemes de l'economia 
espanyola: la morositat del sector públic. 
És evident que qualsevol governant amb un mínim de sentit comú i de responsabilitat 
hauria fet alguna mesura similar, però ens ha tocat aquest, i es tracta d'una de les mesures 
més encertades en els seus 99 dies des que el Partit Popular va arribar al Govern de la 
Nació. 
Fins i tot la Portaveu del Grup Socialista al Congrés dels Diputats, va reconèixer, en un 
lapsus de sinceritat en una pregunta al Govern el dia 14 de març, que en 70 dies s'havien 
fet reformes importants per al país. I en això, els donem la raó. 



Cal tenir en compte que no es tracta de cap regal. És una línia especial de finançament a 
retornar a llarg termini. Dit en plata: un préstec ICO amb un 5% d'interès a 10 anys amb 
dos anys de carència, que com a tal, s'ha de retornar. 
I per concedir-lo s'han de complir algunes contrapartides, en les que el Govern Central 
demana un pla d'ajust i de viabilitat en la qual vostès ens han explicat a la junta de 
portaveus, comissions i en el darrer correu de ahir a la tarda nit i que lògicament enviant-
ho ahir per la nit no ens ha donat molt de temps de estudiar com és degut.  És el que diran, 
que tot ha estat molt ràpid i que el temps no el marca l'equip de govern; entenem que 
aquest pla ha vingut d'aquesta manera i tots ens hem hagut de fer un gran esforç. 
Però al que anem, en resum vol dir que s'han de prendre mesures per no tornar a caure en 
el mateix error i evidentment, aquest pla haurà de ser viable i confiem en que així ho sigui 
pel compte que els porta i per les nefastes conseqüències que tindria per a tota Castellar no 
ser beneficiaris d'aquest finançament. 
Saben vostès molt bé que el govern d'estat tindrà la seva mirada al detall sobre tots 
aquests paràmetres i moviments, de tant en tant hi haurà un control periòdic per part de 
l'administració central, de manera que no s'acabarà tot amb la concessió del préstec. 
És més, resulta un seriós avís a l'equip de govern: la barra lliure que hi ha hagut fins ara, 
s'ha acabat. 
D'altra banda, i he de dir-ho obertament, l'equip de govern ha estat capaç d'elaborar un pla 
d'ajust tal com se li demanava, en molt poc temps. Sabem que és un pla d'ajust agressiu, 
sí, però immediatament fa sorgir una pregunta inquietant: Aquests ajustos no es podien 
haver dut a terme fa alguns anys, quan es va començar a notar la baixada d'ingressos a la 
casa gran? O és que encara seguiran fent-se els sorpresos amb l'arribada de la crisi? 
És més, vostè mateix Sr Oscar Lomas, ens va dir en el ple dedicat a l'aprovació del 
pressupost d'aquest Ajuntament d'enguany que, no es podia ajustar més en cap partida. 
Sorprenent, no, doncs com és que ara es pot. 
Igual no hagués estat un pla d'ajust com el d'ara s'ha realitzat, però si hi ha partides que es 
podien haver retallat fa uns mesos quan es demanaven més ajustos en els pressupostos del 
2012. ¿Llavors en què quedem? 
Com és que ara sí es poden fer retallades en aquestes partides, i de quina manera! I fa uns 
mesos era impossible.? 
Les sensacions que això comporten són inquietants, doncs no sabem què pensar: o ens van 
mentir descaradament, o ens prenen per “parvulitos ignorants” als que es pot enganyar 
fàcilment, o és que es van passar de llestos. En qualsevol cas, alguna cosa han fet 
malament. 
I un últim aspecte a ressenyar, un pla d'ajust pot dur a terme mitjançant la contenció de la 
despesa, que és el més sensat en un escenari de reducció d'ingressos via tributs, cosa que 
ja és pública i notòria. El que hem d'advertir a tota la població és que estiguin alerta, ja que 
aquest pla d'ajust que vostès han preparat, pot emmascarar també una revisió de taxes i 
impostos municipals que poden arribar fins a extrems còsmics, i tot perquè? Per la seva 
mala gestió. Tenen una difícil papereta per davant. Ara és quan es veurà si Castellar està 
regida per uns veritables gestors de la "res pública", que vetllin per l'interès de la 
col·lectivitat i evitin causar perjudicis. O per un grup d'incapaços que ens acabi portant al 
més gran dels  descrèdits. 
La seva àmplia majoria absoluta els permetrà prendre les decisions que creguin oportunes, 
però recordin un vell adagi polític: la gent se la pot enganyar un cop, però no sempre. 
Per acabar esperem que l'Ajuntament de Castellar sàpiga treure profit d'aquesta eina que el 
Govern Central posa al seu abast i que compleixi fidelment amb els requisits i les normes 
d'actuació marcades per demostrar que la voluntat d'aquest poble és contribuir a la 
recuperació de tots. I amb aquest mateix objectiu, el de treballar tots junts amb la 
complicitat que el moment actual requereix. 
El Grup Popular de Castellar reitera el seu compromís de seguir treballant, més si cal pels 
nostres veïns. I així li fem saber en aquest Plenari. 
Finalment, i per tot l'exposat fins aquí, proposem a l’equip de govern que manifesti 
públicament la seva satisfacció davant mesures com aquesta , perquè no ens faran creure 



que l'Ajuntament de Castellar no està agraït amb el Govern del Partit Popular de mesures 
com la que avui tractem, o com altres com l'increment de l'IBI, encara que sigui de manera 
excepcional i temporal durant els anys 2012 i 2013 i que contribuirà a enriquir les arques 
municipals. 
Per tant, senyors del Partit Socialista, no facin demagògia, ara ja no hi haurà eleccions 
durant uns quants mesos i és el moment de prendre consciència de la situació, de treballar 
tots junts i recuperar la posició de referent empresarial que Castellar es mereix i que mai 
hauria d'haver perdut. 
 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Oscar Lomas, PSC, dient que malgrat ser demagogs i  
incapaços intentarem superar-ho a l’igual que els 4 mil Ajuntaments que s’han adherit i així 
com també, i malgrat també ser tant dolents com l’Ajuntament de Madrid, que va ser el 
primer Ajuntament pel que es va fer aquets Pla i que suposa un 20 per cent de les factures. 
Però el millor de tot és fer una mica d’història perquè tot no comença avui, sinó que ja ve 
de molt abans i vostè Sr. Carreras potser no vivia encara aquí, però cal ho sàpiga. Tot 
comença l’any 2007, quan arribem aquí  hi ha unes obres que son un forat en el pressupost 
municipal i que son unes obres que es van adjudicar per 5 milions d’euros sense tenir cap 
tipus de finançament, sense tenir un préstec, i que ens pensàvem que vendríem uns solars 
d’un polígon, que desenvoluparíem, i que  amb els aprofitaments d’aquest polígon doncs 
pagaríem unes obres faraòniques i estem parlant de l’any 2005-2006, i estem parlant d’un 
municipi que el 20-25% del seu pressupost corrent es finançava amb els ingressos de la 
construcció, plus-vàlues, impost de construcció, amb la taxa de serveis urbanístics, i estem 
parlant d’un municipi en el qual ja ens anava bé viure així i ja arribaria la crisi i en el seu 
moment ja s’arreglaria. Però a banda de tenir un forat físic i econòmic en el  pressupost 
amb molts milions d’euros doncs arriba la crisi econòmica i aquest 20-25% del pressupost 
desapareix de cop, aquells dos milions d’euros que s’ingressaven cada any d’impostos de 
construcció doncs desapareixen de cop, però aquests diners finançaven serveis i s’han de 
pagar d’alguna manera. 
Per sort no estem en una empresa en que al dia següent es que pugui tancar, ajustar les 
despeses o es pugui fer fora al personal o tancar els serveis. Hem hagut de fer una 
travessia de tres anys complicat on no hi havia equilibri pressupostari, però en aquest 2011 
per fi ho hem aconseguit i aquest any 2012 el pressupost que esta aprovat és un 
pressupost en equilibri. I a més s’afegeix un altre problema, i no únicament de Castellar, 
sinó un problema de país, amb un model de finançament per als ens locals en el qual cada 
cop hem de prestar mes serveis, en el qual el govern de l’Estat fa una llei que la deriva a la 
Generalitat que la Generalitat la deriva als Ajuntaments i aquí ningú dona finançament, i els 
Ajuntaments cada vegada hem de prestar més serveis i no tenim finançament.  
I amb tot això fem un pla de sanejament, i en aquest pla de sanejament si ha fet una 
comparació de dades no se on veu que no s’hagi complert, potser hi ha hagut altres 
elements, poder és que la crisis que tots ens pensaven que duraria 1 o 2 anys, el que és 
més optimista ara diu que s’acabarà l’any 2018. Peró el pla de sanejament que es va 
aprovar l’any 2009 preveia per aquest any 2012 uns ingressos d’impostos directes de 
12.296.000 €, doncs bé el pressupost que tenim avui és de 12.226.000 €, és a dir ens vem 
desviar un 0’5%, la resta d’impostos i taxes preveiem 6.400 mil euros i el pressupost que 
tenim avui és de 6.300 mil euros, una desviació de 1’9%, però és que resulta que les 
subvencions que ens donava la Generalitat i l’Estat que pujaven 8.400.000 € avui per 
aquest pressupost són 6 milions d‘euros, és a dir un 30% menys del que ens donaven 
abans de la crisi. 
Encara que vostè ens diu que no hem fet res, si compara com es va liquidar el pressupost 
de l’any 2009 en el qual la liquidació de personal era de 10.100.000 €, el pressupost 
d’aquest any son 8.500.000€, hem estalviat un 17% en personal. La suma del capítol 2 i 4 
és a dir els serveis, subministraments i subvencions que ens donen, l’any 2009 eren 12 
milions d’euros, avui esta fregant els 11.100 mil euros, un 8% menys, per tant s’ha 
treballat, s’ha avançat, però desgraciadament la situació global és la que és. Per últim la 
liquiditat, com deia al principi una cosa és el dèficit i  una altra és la liquiditat, podem tenir 



un pressupost estable, podem tenir els mateixos ingressos que les mateixes despeses, però 
en aquests moments el principal problema de l’administració és la liquiditat , i per dos raons 
bàsiques, per una banda els problemes per accedir al finançament per part de les entitats 
bancàries que sinó fos per un pla com el que ha aprovat el govern i que beneficia als 
Ajuntaments, llevat del tipus d’interès que creiem que no es raonable ja que un govern que 
dona diners als bancs a un 1% li cobri aquest mateix banc  el 5%, un Ajuntament per si sol 
no podria accedir a aquest tipus de finançament, el segon motiu és la morositat, si fa 5 
anys els ciutadans, les empreses, pagàvem el 95% dels seus tributs en el període de 
voluntària, avui desgraciadament no arriba al 80% de la gent que pot pagar els seus tributs 
en voluntària, això vol dir que algun dia ho cobrarem, però mentre es generen unes 
obligacions de pagament que no corresponen amb el mateix ritme dels pagaments. I per 
últim la morositat d’altres Administracions, avui en dia encara queden pendents 2’6 milions 
d’euros per cobrar per part de la Generalitat, és a dir deutes que té la Generalitat amb el 
nostre Ajuntament, un 40% de les factures que nosaltres tenim pendents de pagar. És a dir 
no tot és culpa de l’Ajuntament, de d’ineficiència sinó que son molts factors i que hi ha 
molta història al darrera. 
Per CiU el Sr. Josep Carreras,  diu que després d’escoltar el conte de fades del regidor 
d’Hisenda, posaré algun exemple de que no anem gens bé. Miri, les regles del joc són les 
mateixes per tots els municipis. Com és que uns en surten més ben parats que d’altres? 
Montcada ha demanat un Pla d’Ajust de 1,5 M€ i la Generalitat els hi deu 3,5 M€. Barberà 
ha demanat un Pla d’Ajust de 5,5 M€ i la Generalitat li deu 5 M€. A Castellar avui portem a 
aprovació un Pla d’Ajust de 7,3 M€ i la Generalitat ens deu 2,7 M€. Si posem les dades 
d’aquestes tres poblacions en un quadre comparatiu ens pot agafar un cobriment de cor. 
L’equip de govern ha posat a Castellar en absolut fora de joc. 
El Pla de Sanejament del 2009 vostès l’han infringit moltes vegades, en temes de personal i 
d’altres. Sr. Òscar, fa més de quatre anys que vostès governen i no s’ho agafen en serio. 
Quan va portar a aprovació el Pla de Sanejament a l’any 2009 va argumentar que ho feia 
perquè la situació era crítica. Però, aquella crisi que ja havia començat a l’any 2008, no se 
l’ha cregut mai, aquesta és la realitat, és una desgràcia que a Castellar tinguem  un equip 
de govern que no s’ha cregut mai que estàvem en crisi des del 2008. Avui ja hem vist les 
orelles al llop, situem l’endeutament del nostre ajuntament més enllà dels 30 M€. Els dos 
primers anys pagarem 350.000 € d’interessos i després, durant vuit anys pagarem 1,4 
M€/any. És la única manera per poder pagar els proveïdors. Els hi dic a l’equip de govern 
que s’han passat de rosca.  
El Sr. Oscar Lomas, PSC, torna a intervenir per dir som conscients de la crisis des de l’any 
2007-2008, l’any 2009 fem un pla de sanejament i que no la vida no comença avui, s’han 
pres moltes mesures, s’ha reduït molt el pressupost. En tot cas aquest és un pla que ens 
ajudarà com deia, ha posar el comptador a cero i avançar en el pagament als proveïdors, 
s’establiran mesures de gestió, s’establiran mesures que ni molt menys son dramàtiques 
doncs pel cost que això suposa, ni laboral pels treballadors municipals ni pels serveis que 
s’estan prestant i per tant val la pena tirar-lo endavant. 
Torna a intervenir per CiU el Sr. Josep Carreras,  i només afegir un detall, allò tant 
conegut de que el paper ho aguanta tot. Et sorprèn molt quan veus factures per un import 
de l’any 2010 que han passat a l’any 2011. Un total de 1.2 M€. Això no és serio! Em falta 
informació, la demanaré de les que hem passat de l’any 2011 al 2012. Podem acceptar que 
les factures de final d’any puguin passar a l’any següent però no és el cas. Hi ha factures de 
mitjans del 2010 que han passat al 2011. Repeteixo, això no és serio i el paper ho aguanta 
tot.  
Per acabar El Sr. Alcalde intervé per dir que es important calibrar entre tots la importància 
que té aquest Pla d’ajust, penso que hem de donar un missatge de confiança en aquest 
Ajuntament i en la gestió que s’ha dut a terme durant els últim anys. El camí que ha pres 
aquest equip de govern és el camí del mig entre la cohesió social i la sostensibilitat 
econòmica de l’Ajuntament i per tant en aquests moments, ara en l’aprovació d’aquest Pla 
d’ajust en el qual podríem veure i veurem dema  publicat en molts diaris com alguns 
Ajuntaments opten i decideixen per tal d’eliminar llocs de treballs a les seves plantilles 



municipals, el que fan no es retallar  no es redimensionar sinó tancar directament alguns 
serveis municipals els quals garanteixen aquesta necessària cohesió social en aquests 
moments de crisis l’Ajuntament de Castellar no opta per fer això, i no opta gràcies a criteris 
de bona gestió que queden reflectits en aquest pla d’ajuts però donen aplicant-se durant els 
últims anys, especialment des de començaments de la present legislatura i això ho fem i ho 
farem sense que això signifiqui gravar en més  impostos als ciutadans i ciutadanes de 
Castellar. Els impostos pujaran el que pugi l’IPC durant ara i fins a final de legislatura. És 
necessari aquest pla d’ajust, hem aconseguit una fita molt important revertint aquesta 
situació pel que fa referència al dèficit, que a finals de legislatura ens situarem en un cota 
d’endeutament més que raonable per sota del 75% i que a més a més l’únic problema que 
tenim i tenen totes les Administracions públiques és el problema de liquiditat que esperem 
que a través d’aquesta operació ho puguem solucionar. 
Tot seguit passem a la votació, el punt quart i cinquè només era donar-ne compte . 
 
6.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:       ONZE       (11) dels regidors del PSC   
 Vots en contra:   CAP       

           Abstencions   :   VUIT         (  8) dels regidors de CiU, PP i Altraveu  
 
7.- APROVACIO PLA D’AJUST 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:       DISSET     (17) dels regidors del PSC, CiU i PP   
 Vots en contra:   CAP       

           Abstencions   :    DOS         (  2) dels regidors de l’Altraveu  
          
8.- RESOLUCIÓ D’AL·LEGACIONS PRESENTADES A L’APROVACIÓ INICIAL DE  
      L’ORDENANÇA DE ZONES BLAVES. 
ATÈS que el Ple de l’Ajuntament en sessió de 31 de gener de 2012 va aprovar 
provisionalment la modificació de les ordenances fiscals: 

- Ordenança fiscal núm. A9. Taxa de mercats 
- Ordenança fiscal núm. A15, reguladora de la taxa per l’estacionament de vehicles de 

tracció mecànica a les vies públiques municipals 
- Ordenança fiscal número A19. Taxa pel servei de clavegueram 
- Ordenança fiscal número A20. Taxa per celebració de cerimònies civils 

ATÈS que l’acord ha estat objecte d’exposició pública al tauler d’anuncis de l’ajuntament per 
un període de trenta dies i l’anunci d’exposició ha estat publicat en el Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona de data 24 de febrer de 2012 i en l’edició del dia 10 de febrer de 
2012 del Diari de Sabadell, d’acord amb el que es preveu als apartats 1 i 2 de l’article 17 
del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals (TRLRHL), aprovat pel Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
ATÈS que en el termini d’exposició pública de l’acord s’ha presentat una reclamació en 
forma d’al·legació a l’ordenança número A15, reguladora de la taxa per l’estacionament de 
vehicles de tracció mecànica a les vies públiques municipals, presentada pel senyor Daniel 
Martínez Pascual, en representació de la formació política d’Iniciativa per Catalunya Verds 
de Castellar del Vallès (Registre General núm. 3071, de 20 de març de 2012). 
ATÈS que aquesta al·legació insta a l’Ajuntament retirar la modificació de les tarifes de 
l’ordenança per considerar-la poc progressiva i que només va en benefici de l’empresa que 
gestiona la zona blava i l’aparcament soterrat del mercat. 
ATÈS que el contracte que l’Ajuntament té amb l’empresa que gestiona aquest servei entra 
dins de la categoria de contractes administratius de serveis i per tant, el contractista percep 
una retribució per la seva gestió, que cobra mitjançant la presentació de factures mensuals 
a l’Ajuntament. A diferència del règim de la concessió, la retribució del contractista en 



aquest règim no estarà constituïda per les tarifes del Servei, per tant s’ingressen 
íntegrament a l’Ajuntament. 
ATÈS que les taxes establerts per les entitats locals constitueixen ingressos de dret públic 
de les mateixes, d’acord amb l’article 2 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals (TRLRHL)  El procediment d’establiment o modificació dels mateixos es regula als 
articles 15 i següents de l’esmentada norma. 
ATÈS que d’acord amb l’art. 25 TRLRHL, els acords d’establiment de taxes s’han d’adoptar a 
la vista d’informes tecnicoeconomics en què es posi de manifest el valor de mercat de la 
utilització privativa o aprofitament especial del domini públic,  o la previsible cobertura del 
cost del servei, a que es refereix la taxa.   Aquests informes tecnicoeconomics són 
necessaris també, com a regla general, en els casos de modificació de les seves quanties, 
tal com han assenyalat reiteradament els tribunals (STSJC 1214/2006, de 30 de novembre i 
602/2007, de 31 de maig, entre d’altres). A l’expedient figuren els estudis econòmics 
justificatius de les tarifes que es proposen.  
L’expedient ha estat informat per Intervenció i per Secretaria. 
La competència per a la resolució de l’expedient és del Ple de la Corporació, d’acord amb 
l’article 52.2.d) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
Es proposa que el Ple de l’Ajuntament 
ACORDI: 
PRIMER.- Desestimar les reclamació presentada pel senyor Daniel Martínez Pascual, en 
representació de la formació política d’Iniciativa per Catalunya Verds de Castellar del Vallès 
(Registre General núm. 3071, de 20 de març de 2012), contra l’acord d’aprovació 
provisional de la modificació de l’ordenança número A15, reguladora de la taxa per 
l’estacionament de vehicles de tracció mecànica a les vies públiques municipals, i motivar la 
desestimació d’acord amb la part expositiva d’aquest acord. 
SEGON.- Continuar  el tràmit d’exposició pública i entendre-la aprovada de forma 
definitiva si no es presenten reclamacions en el període que resta d’informació pública. 
TERCER.- Publicar el text íntegre de la mateixa en el Butlletí Oficial de la Província, entrant 
en vigor una vegada publicada. 
 
INTERVENCIONS: 
Defensa la proposta el regidor Sr. Oscar Lomas,  PSC, tot dient que es van presentar 
al·legacions pel grup ICV. Principals arguments: 

- Aquesta mesura nomès afavoria a l’empresa gestora en tractar-se d’una concessió. 
En realitat, és un contracte de prestació de serveis, per tant els ingressos no afectan 
a la facturació de l’empresa gestora 

- Únicament busca el lucre de l’Ajuntament. El estudi de costos demostra que és 
deficitari el servei. 

VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:       DISSET     (17) dels regidors del PSC, CiU i PP   
 Vots en contra:   CAP       

           Abstencions   :    DOS         (  2) dels regidors de l’Altraveu  
 
9.- APROVACIÓ ORDENANÇA REGULADORA DE L’ADMINISTRACIÓ ELECTRÒNICA 
ATÈS que el desenvolupament de les Tecnologies de la Informació i la Comunicació en les 
dues darreres dècades ha comportat l’aparició d’un nou entorn anomenat, societat de la 
informació i del coneixement,  a on el paper dels poders públics es cabdal en la promoció 
del desenvolupament de la societat de la informació i el coneixement, garantint els drets de 
la ciutadania i la cohesió social. 
Atès que la introducció de les eines TIC’s en l’organització administrativa ha portat aquests 
darrers anys a posicionar a les administracions públiques –i especialment a les 
administracions locals com administracions més properes a la ciutadania- en la direcció 
d’aprofundir en els principis que l’ordenament jurídic administratiu ha recollit 



tradicionalment: eficàcia i eficiència en l'actuació administrativa, de coordinació i, de forma 
molt rellevant pel que fa a aquest text, de transparència i millor servei a la ciutadania. 
En aquest sentit, l’aprovació d’aquesta Ordenança pretén garantir un ús efectiu de les eines 
electròniques per a millorar la seva actuació administrativa i serveis que té encomanats, 
facilitar les relacions amb la ciutadania, les empreses i d’altres administracions públiques i 
entitats i, en definitiva, propiciar un millor exercici dels seus drets i deures. 
ATÈS que l'entrada en vigor de la Llei 11/2007, de 22 de juny, d'accés electrònic dels 
ciutadans i les ciutadanes als serveis públics, implica un canvi qualitatiu. La nova Llei 
s'articula fonamentalment entorn de dos eixos: el dret dels ciutadans i les ciutadanes a 
comunicar-se amb les administracions públiques per mitjans electrònics i l'obligació 
d'aquestes de dotar-se dels mitjans i dels sistemes que permetin l'exercici d'aquest dret. 
ATÈS també  la normativa aprovada pel Parlament de Catalunya relativa a l 
desenvolupament dem l’administració electrònica, d’una banda, mitjançant el reforçament 
de la incorporació dels mitjans electrònics al procediment administratiu d’aplicació tant a 
l’Administració de la Generalitat com a l’Administració local regulat a la Llei 26/2010, del 3 
d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques de Catalunya, i, 
d’altra banda, l’impuls dels mecanismes de coordinació i cooperació interadministrativa així 
com de la difusió de la informació regulats a la Llei 29/2010, del 3 d’agost, de l’ús dels 
mitjans electrònics al sector públic de Catalunya. 
ATÈS que l'Ordenança té per objecte la regulació de la utilització de les eines de la societat 
de la informació i el coneixement en les relacions jurídic administratives entre els ciutadans 
i les ciutadanes i el conjunt de l'Administració municipal, incloent-hi la consulta de la 
informació administrativa, la de les dades en poder de l'Administració municipal i la 
realització de tràmits i procediments per mitjans electrònics.  Amb aquest objectiu, en la 
norma municipal, els tràmits i els procediments seran accessibles per via electrònica, 
d'acord amb criteris d'eficàcia, economia i eficiència.  En aquest procés d’incorporació, es 
posaran en marxa els components i els mòduls comuns de l’administració electrònica, com 
són el registre, la seu electrònica, la notificació, l’arxiu, etcètera. 
En aquest sentit, es dóna entitat jurídica al Catàleg de tràmits i procediments accessibles 
per mitjans electrònics, que es difondrà a través de la seu electrònica. A tal efecte, 
l’Ordenança incorpora dos annexes, el primer referit als tràmits i gestions que estan 
disponibles electrònicament al web municipal i el segon, es refereix als tràmits municipals 
que actualment poden realitzar-se amb d’altres administracions públiques, empreses i 
professionals mitjançant serveis electrònics d’accés restringit.  
ATÈS el que estableix l’article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de 
Règim Local i la legislació concordant, article 178.1 del text refós, aprovat per Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, de la Llei Municipal i de Règim Local pel que respecte 
l’aprovació i tramitació d’ordenances i reglaments. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment l’Ordenança REGULADORA DE L’ADMINISTRACIÓ 
ELECTRÒNICA. 
SEGON.- Exposar l’expedient al públic durant un període mínim de trenta dies hàbils, a 
comptar de l’endemà de la publicació de l’anunci en el Butlletí Oficial de la Província, i tauler 
d’edictes municipal, als efectes de que qualsevol interessats pugui examinar l’expedient i/o 
presentar reclamacions o suggeriments. En el cas que no es presentes cap al·legació o 
reclamació l’acord inicial adoptat per l’Ajuntament en ple esdevindria definitiu a tots els 
efectes. 
 
INTERVENCIONS: 
Sr. Oscar Lomas,  PSC, n’informa tot dient que l'entrada en vigor de la Llei 11/2007, de 
22 de juny, d'accés electrònic dels ciutadans i les ciutadanes als serveis públics, implica un 
canvi qualitatiu per a l'impuls de la utilització de les TIC en el desenvolupament de 
l'activitat de les administracions públiques, i en l'exercici de les seves competències.  



La Llei s'articula fonamentalment entorn de dos eixos: el dret dels ciutadans i les ciutadanes 
a comunicar-se amb les administracions públiques per mitjans electrònics i l'obligació 
d'aquestes de dotar-se dels mitjans i dels sistemes que permetin l'exercici d'aquest dret. 
La introducció de les eines TIC’s en l’organització administrativa ha portat aquests darrers 
anys a posicionar a les administracions públiques en la direcció d’aprofundir en els principis 
eficàcia i eficiència en l'actuació administrativa, de coordinació i de millor servei a la 
ciutadania. 
En aquest sentit, l’aprovació d’aquesta Ordenança pretén garantir un ús efectiu de les eines 
electròniques per a millorar la seva actuació administrativa i serveis que té encomanats, 
facilitar les relacions amb la ciutadania, les empreses i d’altres administracions públiques i 
entitats i, en definitiva, propiciar un millor exercici dels seus drets i deures. 
L'Ordenança té per objecte la regulació de la utilització de les eines de la societat de la   
Per CiU el Sr. Lluis Bacardit, diu que  avui es fa el pas d’aprovar inicialment l’Ordenança 
reguladora de l’Administració Electrònica, que prové de la Llei 11/2007 i de la normativa 
aprovada pel Parlament de Catalunya i regulada per les Lleis 26/2010 i 29/2010. De fet, 
l’Ajuntament de Castellar és un dels pioners en aquest camp de l’aplicació de les eines 
electròniques i ens consta que amb bona nota. 
Una de les finalitats de la Llei 29/2010 és garantir l’ús dels mitjans electrònics  per tal de 
millorar la transparència, l’eficàcia i la qualitat en les relacions entre el sector públic i els 
ciutadans. 
Voldríem, en tot cas, fer menció d’un punt dels principis d’aquesta Llei i que fa referència a 
la seguretat i que diu: Les entitats del sector públic han de garantir que l’ús dels mitjans 
electrònics assegura la identitat, la integritat, la conservació, si escau, la confidencialitat de 
la informació i les transaccions que es duen a terme emprant mitjans electrònics.  
L’Esquema Nacional de Seguretat té presents les recomanacions de la Unió Europea i en 
aquest context s’entén per seguretat de la xarxes i de la informació, la capacitat de les 
xarxes o dels sistemes d’informació de resistir, amb un determinat nivell de confiança, els 
accidents o accions il·lícites que comprometin la disponibilitat, autenticitat, integritat i 
confidencialitat de les dades emmagatzemades o trameses i dels serveis que aquestes 
xarxes i sistemes ofereixen. És un punt cabdal,  que donem per suposat que és té en 
compte, però que cal tenir molt present per no caure en possibles responsabilitats 
jurídiques o penals o en el fet de que es perdi o es dubti de la confidencialitat. 
Per altra banda l’Ordenança incorpora dos annexes, un referit al tràmits i gestions  que 
estan disponibles electrònicament al web municipal i el segon, als tràmits municipals que 
poden realitzar-se amb altres administracions. És  un pas més cap a la tramitació 
electrònica de tot tipus de gestions, i que és evident que és el camí a seguir ara i en el 
futur. No obstant no podem oblidar que aquest és un camp relativament nou i que s’està 
desenvolupament molt ràpidament. Hi ha una generació, jove, que ja ha nascut dins 
aquestes tecnologies.  Hi ha una altra generació que ens hem adaptat, o com mínim ho 
intentem,  i hi ha un tercer grup que està fora de les noves tecnologies i que mai si 
podran adaptar. Des de l’Ajuntament s’haurà de fer un esforç i vetllar perquè els principis 
d’informació, transparència, eficàcia i qualitat també els tinguin totalment coberts 
aquestes persones i no en quedin exclosos. 
 
Pel grup de l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany,  exposa que  els projectes 
d'administració electrònica són actualment el principal factor de canvi de les organitzacions 
públiques i aquest canvi, que es pot considerar imparable, té implicacions importants pel 
que fa a la gestió i la conservació dels documents administratius generats per les 
tramitacions electròniques. L’Altraveu ha proposta incloure un afegit pel que fa a 
programari lliure, que és una proposta que va ser aprovada per ple en el mandat anterior i 
que encara no hem vist cap gest, ni per tímid que sigui, en la voluntat d’aplicar-la. Per altra 
banda, també hem demanat que a l'article 4.4.i. on es digui que les actes de Ple i de la 
Junta de Govern Municipal es publicaran tenint en compte la llei de protecció de dades. I el 
regidor s’ha compromès ja mirar com podríem incloure aquest punt perquè creiem que 



aquest nou redactat no és tan excloent com el que hi havia ja que no s’esepcificava quin 
criteri s’establiria per determinar què és d’interès públic i què no.   
En el mandat anterior des de L’Altraveu es van presentar algunes propostes que vam fer, 
que l’Ajuntament de Castellar del Vallès es col·loques en un dels Consistoris mes 
transparents. En aquest sentit, creiem també que cal una actualització d’aquesta àrea ja 
que hem anat detectant que temes com les  concessions no estan posades la dia i creiem 
que és gairebé més important el manteniment d’aquesta informació que la seva publicació. 
Creiem que l’aposta d’aquesta ordenança representa una pressió important perquè 
l’Administració millori la seva capacitat de resposta i s'adapti a un funcionament més àgil i 
personalitzat. Aquest canvi relacionat amb la globalització, les transformacions profundes 
de la cultura d’organització i la digitalització de les relacions ciutadanes privades (comerç, 
lleure, etc.) i una nova concepció de la privadesa i de la seguretat són tendències que van 
més enllà del que es podria considerar només un canvi governable únicament per la 
mateixa Administració. Creiem que per poder respondre amb eficiència al compromís que 
s'adquireix amb aquesta nova forma de relació amb el ciutadà, l'Administració ha de  
modificar profundament la seva estructura i les seves dinàmiques de treball. Però també 
creiem que cal una política seriosa i responsable que distingeixi què és l’ajuntament i un 
partit que governa, i què és el servei d’atenció ciutadana i un perfil privat a les xarxes 
socials. Així doncs, ens preocupa la confusió entre administració i política que veiem cada 
dia i suggerim que l’alcalde delimiti be els serveis que proporciona la ciutadania i els convidi 
a utilitzar els mecanismes administratius així com també exigeix de manera severament 
amb els partits de l’oposició a complir un protocol. 
Hem llegit com gestiona la brigada i la policia a petició individual, així com les factures dels 
ciutadans públicament a través del Facebook, cosa que ja ha provocat més d’un problema 
entre particulars i entre empreses i particulars. És clar que vostè obté un rèdit electoral, 
però al capdavall serà sobre la seva consciència i pensi que algun dia això pot girar-se-li en 
contra. 
Això no és la administració electrònica que cerquem perquè l’eficiència el compromís i 
l’agilitat de l’Administració no pot passar per la rendibilització d’un candidat, per la gestió 
individual i no pas col·lectiva dels problemes i per la discriminació de peticions segons la 
simpatia que ens generen. Democratitzar els espais polítics  també  passa perquè l’atenció 
al ciutadà la portin a terme els protocols i els tècnics que tenim a l’ajuntament. 
Així doncs amb l’afany i la voluntat que l’Administració electrònica a Castellar sigui aixó, 
realment democràtica i contribueixi a una major governança, el nostre vot serà positiu. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Oscar Lomas,  PSC,  i tot referint-se a temes de 
seguretat que és una de les preocupacions de l’equip de govern, explicar que fa un any i 
mig es va fer una auditoria de seguretat per part d’una empresa externa per garantir la 
confidencialitat i la seguretat en totes les relacions dels ciutadans amb l’Administració, per 
tant és un  tema en que hi estem a sobre i en el qual fins ara complim amb nota. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
10.- ADJUDICACIÓ CONCESSIÓ D’UN ESTABLIMENT COMERCIAL EN EL MERCAT 
ATÈS la normativa vigent en matèria d’obres i contractació Administrativa, en especial, la 
llei 30/2007, de Contractes del Sector Públic, adaptada a les modificacions introduïdes per 
la llei 34/2010, del dia 5 d’agost; les lleis 7/1985, de 2 d’abril, Llei de Bases de Règim 
Local, i 8/1987, de 15 d’abril, de Règim Local de Catalunya; i el Reglament de contractes de 
les Administracions Públiques, aprovat per Reial Decret, 1098/2001, de 12 d’octubre, així 
com els plecs de clàusules administratives generals, aprovats per la Corporació, aquests 
darrers en allò que no s’oposin a la LCSP. 
Vista la convocatòria del procediment obert iniciat per la licitació publica de la concessió 
d’un espai destinat a quiosc en el  nou Mercat Municipal, d’acord amb aquestes Bases  
específiques,  i que quedarà subjecta al  Reglament del Mercat Municipal i a les ordenances 
municipals que l’afectin. 



Vistes les ofertes presentades per a partir de l’edicte publicat al BOP del dilluns dia 13 de 
gener de 2012, que son: Lídia Vidal Àlvarez , oferta entrada el 28/02/2012.,  i que han 
estat estimades apta. 
Vista la valoració de la Mesa de Contractació, que es reflexa en la corresponent acta que 
recull els informes tècnics,  a favor de l’empresa més avaluada en el procés de selecció, 
d’acord amb els plecs de condicions econòmics administratius aprovats.  
Vist que dintre del termini preceptiu  des de la data de l’esmentat requeriment, el licitador 
proposat ha dipositat la garantia definitiva.  
ATÈS el que disposa el plec de condicions,  l’adjudicació definitiva del contracte es publicarà 
en el perfil de contractant de l’òrgan de contractació.  
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Adjudicar  la concessió  d’un espai destinat a establiment comercial  en el  nou 
Mercat Municipal, a Lídia Vidal Àlvarez amb NIF 38.455.111P, segons la següent oferta: un 
únic cànon d’entrada de 7.000 € IVA exclòs i un cànon mensual de 200 € IVA exclòs, 
equivalent a 2400€/any. Per a l’activitat de venda de premsa i similars, llaminadures i  
productes d’impuls. El termini de la concessió serà de 17 anys. 
SEGON.- Publicar  l’adjudicació definitiva en el perfil del contractant. 
 
INTERVENCIONS: 
La regidoria de Comerç, Sra. Anna Marmol,  PSC, defensa la proposta dient que es porta a 
ple l’adjudicació d’un establiment comercial al mercat municipal; vista la convocatòria del 
procediment obert iniciat per la licitació pública de la concessió d’un espai en el nou mercat 
i vista la valoració de la mesa de contractació que reflexa en la corresponent acta que recull 
els informes tècnics a favor de l’empresa més avaluada en el procés de selecció és decideix 
l’adjudicació de la concessió d’un espai destinat a l’establiment comercial en el nou mercat 
municipal a la senyor Lidia Vidal Àlvarez segons l’oferta que consta en el text expositiu de la 
proposta. 
Per CiU la Sra. Bea Garcia,  manifesta que des del grup de Convergència celebrem 
qualsevol mesura que contribueixi a dinamitzar el comerç de la nostra ciutat Ara bé en 
aquest cas, tot i que el nostre vot serà favorable, nomes recolzar que en el mercat hi ha 
diverses parades buides i que estaria bé pensat com es podria fer perquè estiguessin 
ocupades i per reactivar aquest sector. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
11.- DEROGACIÓ DE  L’ORDENANÇA QUE REGULA LA PRIMERA OCUPACIÓ  
La Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del Text Refós de la Llei d’urbanisme 
aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, del 3 d’agost ha reduït les càrregues administratives 
en matèria d’intervenció de l’edificació substituint la llicència de primera ocupació per un 
règim de comunicació prèvia. 
Aquest Ajuntament va aprovar per acord plenari de 31 de gener de 2006 l’Ordenança 
municipal reguladora de la llicència de primera ocupació dels edificis, vigent des de la seva 
publicació al Butlletí oficial de la província de Barcelona l’1 d’abril del 2006. 
En coherència amb la modificació del Text refós de la llei d’urbanisme anteriorment 
esmentada procedeix derogar l’Ordenança municipal atesa la nova regulació de  la primera 
ocupació pel règim de comunicació. 
ATÈS que és competència del ple de l’Ajuntament la tramitació d’ordenances d’acord amb el 
que estableix l’art. 52 del Text refós de la Llei municipal  i de règim local aprovat pel decret 
legislatiku781/1986, de 18 d’abril. 
Al Ple de l’Ajuntament es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Derogar l’Ordenança municipal reguladora de la llicència de primera ocupació 
dels edificis de Castellar del Vallès que va aprovar el ple de l’Ajuntament en data 31 de 
gener de 2006. 



SEGON.- Fer pública la derogació de l’esmentada ordenança i procedir a adaptar els 
procediments administratius d’acord amb la nova regulació. 
TERCER.- Les sol·licituds iniciats a l’empara d’aquesta ordenança  s’acabaran de tramitar 
segons les seves disposicions. 
 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Aleix Canalis,  pel PSC,  dient que L’Ajuntament va aprovar l’any 2006 l’Ordenança 
municipal reguladora de la llicència de primera ocupació dels edificis, vigent des de llavors. 
Recentment però,la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del Text Refós de la Llei 
d’urbanisme aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, ha reduït les càrregues administratives en 
matèria d’intervenció de l’edificació substituint la llicència de primera ocupació per un règim 
de comunicació prèvia. 
Tenint en compte que aquest canvi legislatiu deixa, de facto, sense efecte la nostra 
ordenança municipal,  avui proposem al Ple la seva derogació atesa aquesta nova regulació 
de rang superior. 
De tota manera, i de manera transitòria, totes les sol·licituds d’aquest tràmit, iniciades a 
l’empara d’aquesta ordenança  s’acabaran de tramitar segons les seves disposicions. 
Per CiU el  Sr. Agustí Sampere,  exposa que en compliment de l’esperit de les Lleis 
òmnibus ens trobem davant d’una modificació que es conseqüència d’aquest esperit de 
reduir i minimitzar les traves administratives que rellenteixen la vida quotidiana de 
ciutadans i empreses, tot axó no significa  que l’administració deixi de fer el seu paper de 
supervisió del compliment de les lleis i normatives, tant sols significa que el ciutadà o 
l’empresa no hagi d’esperar el consentiment de la mateixa per tirar endavant, sabedors de 
que igualment  han de complir la llei. Des del nostre grup votarem a favor de tot allò que 
considerem que agilitza i millora la relació entre ciutadans i administració. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
12.- DELEGACIÓ DE REPRESENTACIÓ A L’AMTU 
Vist el 2n Conveni formalitzat en data 7 de juliol de 2010, entre el Sr. Manel Nadal i 
Farreras, en qualitat de Secretari per a la Mobilitat del Departament de  Política Territorial i 
Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya (DPTOP) i de President del Comitè Executiu i 
Director general de l’Autoritat del Transport Metropolità (ATM) i, l’Il·lm. Sr. Josep Mayoral 
Antigas, en qualitat de president de l‘Agrupació de Municipis titulars del servei de Transport 
Urbà (AMTU), i que té per objecte la millora del transport públic col·lectiu urbà dels 
municipis associats a l’AMTU, mitjançant l’increment dels ajuts a municipis per a la millora 
del transport urbà que actualment atorga la Generalitat de Catalunya en aquest àmbit. La 
durada d’aquest conveni és de 2010 al 2014. 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar del Vallès és membre associat de l’AMTU, segons acord 
adoptat pel ple en sessió celebrada el dia 18 de maig de 2004. 
Vist que en el pacte segon, lletra B, primer apartat, de l’esmentat conveni, s’estableix que: 
“L’AMTU es compromet a: Obtenir dels ajuntaments d’aquests municipis, que tinguin interès 
en beneficiar-se de les mesures de foment de la Generalitat de Catalunya, l’autorització 
expressa per a actuar, en representació seva, com a interlocutora única davant la 
Generalitat de Catalunya i l’ATM, en l’acompliment d’aquest conveni.” 
Considerant que l’Ajuntament de Castellar del Vallès té interès en acollir-se a les ajudes que 
resulten de l’esmentat conveni i, alhora, i a petició de l’AMTU, entenc procedent 
l’autorització a que es fa referència en el paràgraf anterior, tal i com es va fer pel 1r 
Conveni 2007-2010. 
Per tot això, A L’Ajuntament Ple es proposa d’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Autoritzar a l’Agrupació de Municipis amb Transport Urbà (AMTU) per tal que 
representi a l’Ajuntament de Castellar del Vallès, al efectes que s’estableixen en el pacte 
segon, lletra B, paràgraf 1., del conveni formalitzat el dia 7 de juliol de 2010, entre el 
DPTOP- ATM i l’AMTU (objecte de transcripció en la part expositiva d’aquesta proposta), 
l’objecte del qual és la millora del transport públic col·lectiu urbà dels municipis associats a 



l’AMTU. L’expressada autorització s’entén tant amplia en dret com sigui menester, en el 
marc dels drets i obligacions que es recullen en el conveni de referència. 
SEGON.- Comunicar l’acord antecedent al Departament de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat de Catalunya, a l’ATM i a l’AMTU. 
 
INTERVENCIONS: 
Presenta la proposta el Sr. Aleix Canalis, PSC, i diu que  des de l’any 2004, el nostre 
Ajuntament  és membre associat de l‘Agrupació de Municipis titulars del servei de Transport 
Urbà (AMTU). 
L’AMTU té com objectiu la millora del transport públic col·lectiu urbà dels municipis 
associats, mitjançant la negociació conjunta amb la Generalitat dels ajuts que actualment 
atorga en aquest àmbit. 
En aquest sentit, el juliol del 2010, es formalitzà un conveni entre la Secretaria per a la 
Mobilitat del Departament de  Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de 
Catalunya (DPTOP), l’Autoritat del Transport Metropolità (ATM) i l’AMTU, i  té per objecte la 
millora del transport públic col·lectiu urbà dels municipis associats, mitjançant l’increment 
dels ajuts durant el període 2010-2014. 
Ara sens demana que tal de poder continuar acollint-nos a aquestes ajudes que fen com 
Ajuntament una delegació formal a l’AMTU per tal que ens representi i defensi els nostres 
interessos davant la Generalitat alhora de signar aquests convenis.  
Recordar que les subvencions anuals que rebem per part de l’AMTU mitjançant aquest 
conveni, son d’uns 30.000 € anuals de mitjana, que reverteixen integrament en el 
finançament del transport públic urbà municipal, i que per completar la informació que es 
va en comissió informativa té un cost d’associació de 3.000 €/anuals, per tant podem dir 
que rebem 10 vegades més del que ens consta el fet d’estar associats a aquesta entitat. 
Així doncs, per tal de poder-nos continuar acollint com a municipi a aquetes ajudes, avui 
hem de delegar formalment la nostra representació a l’AMTU per tal d’adherir-nos al 
conveni. 
Per l’Altraveu el Sr. Xavier Bella, sobre aquesta qüestió hi votarem a favor, no obstant 
voldríem recordar que el tema del transport públic és una assignatura pendent de l’equip de 
govern. La seva acció en aquest sentit no s’ha de reduir només a formar part de l’Agrupació 
de municipis per el transport urbà i a esperar les seves possibles subvencions, aquestes de 
30.000.€. Castellar te encara un dèficit important en comunicació, en transport públic Des 
de l’Altraveu hem denunciat repetides vegades les deficiències que patim en qüestions de 
comunicació viària amb autobús amb els pobles i ciutats de l’entorn. Tenim problemes de 
parades que incompleixen clarament el codi d’accessibilitat. Tenim problemes de voreres 
que s’haurien d’arreglar i marquesines que s’haurien de reubicar. La informació als usuaris 
continua sent precària, i tot això són mesures molt concretes, mesures que tenen poca 
dificultat per implantar-les i que ajudarien als usuaris. 
Informar i facilitat l’accés és també una bona manera de promocionar el transport públic. 
Insistim una vegada més que aquest no ha de ser només una opció sinó un dret dels 
ciutadans , i alhora una prioritat hauria de ser en l’acció de govern. Per tant donem suport a 
la representació de l’Associació del transport davant la Generalitat, però esperem que 
aquesta es tradueixi en canvis efectius per Castellar. 
En torn de replica el  Sr. Aleix Canalis, PSC intervé per dir que no és una competència que 
actualment exerceixi, però durant els últims anys hi ha hagut millores les ubicacions de les 
parades així com també d’adequació de diverses parades i la facilitació a l’accessibilitat a 
totes les persones inclús a les persones de mobilitat reduïda. Val a dir peró que tenim 
competències en l’àmbit que tenim competències que són les parades de bus urbà, C6 i C4, 
la línia d’autobús que té mes usuaris i que per tant significa un major impacte sobre el 
conjunt de la població és la línia C1 que ve des de Sabadell, i es estrictament competència 
de la Generalitat, en aquest sentit òbviament empenyeren tant com faci falta l’Administració 
competent perquè faci les millores pertinents però en cap cas ens podem atribuir la 
responsabilitat final de qualsevol millora que s’hi pugui dur. 



El Sr. Alcalde intervé tot dient que la C6 i C4 és un servei que està prestant l’Ajuntament a 
col·lació del debat que hi ha hagut anteriorment en el Ple la C6 i la C4 és una competència 
que ha assumit l’Ajuntament sense el degut finançament, ja que a línies de transport urbà 
té l’obligatorietat l’Ajuntament de posar-les en funcionament sempre i quan el municipi 
sigui superior a 50.000 habitants, cosa que com molt be saben no passa actualment a la 
nostra Vila. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
13.- AUTORITZACIÓ DEL TRASPÀS DE LA CONCESSIÓ DE LES INSTAL·LACIONS  
        ESPORTIVES DEL RACÓ 
ATÈS que amb data 8 de gener de 2003, l’Ajuntament de Castellar del Vallès i l’entitat 
“CASINO DEL RACÓ”, varen formalitzar un document privat de donació de la finca i de 
cessió del seu ús, el qual va ser signat per ambdues parts, el qual ja va ser aprovat per 
l’Ajuntament en Ple corresponent al dia 1 d’octubre de 2002. Que aquest conveni privat fou 
elevat a escriptura pública, el dia 3 d’octubre de 2003, i l’entitat Casino del Racó cedia a 
l’ajuntament la titularitat de les seves instal·lacions, a canvi de beneficiar-se de la concessió 
administrativa del servei de les instal·lacions esportives, en els termes que es recullen en el 
contracte, que defineixen els drets i obligacions per a cadascuna de les parts. 
ATÈS  que l’Associació CASINO DEL RACÓ i la mercantil EL RACÓ DE CASTELLAR ESPORTS, 
S.L.  han assolit  determinats acords a fi i efecte de  dinamitzar les instal·lacions esportives 
i de restauració  del CASINO, situades en l’ edifici de propietat de l’ ajuntament de Castellar 
del Vallès,  al C/ Brutau, 19, de St. Feliu del Racó, i en els terrenys de propietat parroquial 
situats a l’ entrada del poble a mà esquerra. Els acords comporten la cessió de la concessió 
de la gestió de les instal·lacions esportives del Racó de l’associació CASINO DEL racó a 
favor  de la mercantil EL RACÓ DE CASTELLAR ESPORTS, S.L. 
ATÈS que  la transmissió de la concessió és possible a l’empara de l’actual legislació. 
L’article 226 del R.D.L. 3/2011, de  14 de novembre que aprova el text refós de la Llei 
contractes del sector públic, disposa en el seu apartat segon que quan es tractin de 
concessions administratives sobre gestió d’un servei públic, com és el cas present, es pot 
autoritzar la cessió del contracte quan s’ha efectuat l’explotació del servei durant al menys 
una quinta part. Atenent que el període  de concessió és de 35 anys, sense perjudici de les 
pròrrogues previstes, a comptar a partir de la formalització de l’escriptura pública davant el 
notari Ricard Manen Barceló, el dia 3 d’octubre de 2003, es compleix amb escreix aquets 
requisit. 
Vist que també el proposat com a nou  cessionari: EL RACÓ DE CASTELLAR ESPORTS, S.L. 
té la capacitat d’obrar amb l’administració i la solvència i capacitat tècnica exigible, tal com 
s’acredita més endavant, amb la qual cosa es compliria també els requisits de l’apartat 
tercer d’aquest article 226 de LCSP. 
Vist que la mercantil EL RACÓ DE CASTELLAR ESPORTS, S.L. s’ha compromès a realitzar els 
treballs de rehabilitació de les pistes de tennis i de l’ entorn de les mateixes, que es troben 
en el terreny propietat de la Parròquia de St. Feliu del Racó a l’ entrada del poble i que 
tenen arrendat. Igualment, efectuarà  els treballs de rehabilitació de la pista poliesportiva  i 
de l‘edifici social i així que sigui possible, escometrà tots els treballs que té previst fer en les 
instal·lacions del CASINO  que es detallen a continuació: 

*Instal·lació de gespa artificial al voltant de la piscina, si es possible d’ acord amb la 
normativa vigent. 
*Construcció de dues pistes de pàddel en la zona de l’ actual pista poliesportiva, 
efectuant la corresponent rehabilitació del terra de la mateixa. 
*Instal·lació de màquines de gimnàstica a la sala del primer pis, prèvia l’ instal·lació 
de panells mòbils de fusta per dividir la sala en dues, de manera que en una s’ 
instal·lin  els aparells o màquines del gimnàs i l’ altra part es pugui destinar a les 
“activitats dirigides” (ioga, pilates, etc.) que tant d’èxit han tingut entre els socis del 
CASINO, segons el següent detall: les màquines seran de qualitat mitja i n’ hi haurà 
entre 12 i 14, 4 d’ elles de cardio i unes 8 d’ exercici guiat. 

 * Rehabilitació de les sales petita de dalt i gran de baix 



Que l’import total de l’ inversió inicial que l’ EMPRESA té previst efectuar en les 
instal·lacions de l’equipament es xifra en TRES-CENTS MIL EUROS  (300.000,00 €) i el 
termini  en que es portarà a terme i es faran els treballs detallats, seran 18 mesos com a 
màxim,a comptar des del traspàs de la concessió. 
L’Ajuntament  Ple  
ACORDA: 
PRIMER.- Autoritzar la transmissió  de la concessió per la gestió de les instal·lacions 
esportives de Sant Feliu del Racó, de l’actual concessionari  l’Associació  CASINO DEL RACÓ 
a favor de la mercantil EL RACÓ DE CASTELLAR ESPORTS, S.L.. Representada per  na 
Raquel Centelles Casals, major d’ edat, amb domicili a St. Feliu del Racó (Castellar del 
Vallès) carrer del Martiri, nº 21 i amb DNI  34.736.349- R i na Gemma Maria Porras 
Fernández, major d’ edat, amb domicili a Castellar del Vallès, carrer dels Ametllers, nº 14 i 
amb  DNI 44.989.21, com administradores solidàries de la mercantil EL RACÓ DE 
CASTELLAR ESPORTS, S.L.  que es troba en  inscrita en el  Registre Mercantil de Barcelona i  
amb  C.I.F. B 65621187. 
SEGON.- Que la transmissió de la concessió està condicionada al compliment dels 
requisits contemplats en el document de cessió  i en les condicions que regulen la concessió 
administrativa per a la gestió de les instal·lacions de sant Feliu del Racó, que es recullen en 
l’’escriptura pública davant el notari Ricard Manen Barceló, el dia 3 d’octubre de 2003, 
protocol 3372. L’empresa EL RACÓ DE CASTELLAR ESPORTS, S.L.  en compliment dels 
primers requisits, dintre del termini de un mes desprès de l’acord de transmissió de la 
concessió, presentarà a l’Ajuntament: 

• Sol·licitud de llicència d’obres de les adequacions de les instal·lacions, amb la 
documentació tècnica preceptiva. 

• Sol·licitud de llicència ambiental per l’activitat esportiva que  incorporarà, atès que  el 
projecte d’activitat ambiental ha de ser únic,  les obres efectuades anteriorment per 
l’ajuntament.. 

 
INTERVENCIONS: 
Presenta la proposta el Sr. Aleix Canalis, PSC,  i diu que El 8 de gener de 2003, 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès i l’entitat “CASINO DEL RACÓ”, varen formalitzar un 
document privat de donació de la finca i de cessió del seu ús. Que aquest conveni privat fou 
elevat a escriptura pública, el dia 3 d’octubre de 2003, i l’entitat Casino del Racó cedia a 
l’ajuntament la titularitat de les seves instal·lacions, a canvi de beneficiar-se de la concessió 
administrativa del servei de les instal·lacions esportives per un període de 35 anys (més 15 
anys opcionals). 
Després d’uns anys de gestió per compte propi, l’Associació Casino del Racó, ha vist la 
necessitat de cercar una empresa que gestioni l’activitat esportiva de l’equipament d’una 
manera professionalitzada per tal de poder-ne garantir l’activitat, el servei i la seva 
viabilitat econòmica. 
En aquest sentit, l’Associació Casino del Racó, i la mercantil El  Racó de Castellar Eaports,  
SL. han assolit un acord per tal de dinamitzar les instal·lacions esportives i de restauració  
del CASINO, situades en l’ edifici de propietat de l’ ajuntament de Castellar del Vallès,  al 
carrer Brutau núm. 19, de Sant. Feliu del Racó, i en els terrenys de propietat parroquial 
situats a l’ entrada del poble a mà esquerra.  
L’acord comporta la cessió de la concessió de la gestió de les instal·lacions esportives del 
Racó de l’associació a favor  de la mercantil . Racó de Castellar Esports, SL, tot i que 
l’Associació conservarà els drets d’ús d’uns determinats espais, i continuarà gestionant 
l’activitat cultural que es dugui a terme a l’equipament. 
Així mateix, el nou cessionari s’ha compromès a efectuar una sèrie de millores a 
l’equipament com son: 
- els treballs de rehabilitació de la pista poliesportiva  i de l‘edifici social  
- Instal·lació de gespa artificial al voltant de la piscina 



- Construcció de dues pistes de pàddel en la zona de l’ actual pista poliesportiva, efectuant 
la corresponent rehabilitació del terra de la mateixa (obra executada durant els darrers 
temps) 
- Instal·lació de màquines de gimnàstica a la sala del primer pis, prèvia l’ instal·lació de 
panells mòbils de fusta per dividir la sala en dues, de manera que en una s’ instal·lin  els 
aparells o màquines del gimnàs i l’ altra part es pugui destinar a les “activitats dirigides” 
(ioga, pilates, etc.) que tant d’èxit han tingut entre els socis del CASINO, segons el següent 
detall: les màquines seran de qualitat mitja i n’ hi haurà entre 12 i 14, 4 d’ elles de cardio i 
unes 8 d’ exercici guiat. 
- Rehabilitació de les sales petita de dalt i gran de baix 
A més a més, tot i ser fóra de l’àmbit de la concessió, també s’han compromès a realitzar 
els treballs de rehabilitació de les pistes de tennis i de l’ entorn de les mateixes, que es 
troben en el terreny propietat de la Parròquia de St. Feliu del Racó a l’ entrada del poble i 
que tenen arrendat.  
La inversió que aquesta empresa té previst efectuar en les instal·lacions de l’equipament es 
xifra en TRES-CENTS MIL EUROS  (300.000,00 €) i el termini  en que es portarà a terme i 
es faran els treballs detallats, seran 18 mesos com a màxim,a comptar des del traspàs de la 
concessió. 
Tenint en compte totes aquestes circumstàncies, avui proposem al Ple l’autoritzar la 
transmissió  de la concessió per la gestió de les instal·lacions esportives de Sant Feliu del 
Racó, de l’actual concessionari a favor de la mercantil El Racó de Castellar Esports, S.L., 
entenent que aquest canvi de concessionari és una bona oportunitat per dinamitzar un 
equipament importantíssim per Sant Feliu, que serveix com a element cohesionador del 
poble, al mateix temps que ha de servir per rendibilitzar socialment una elevada inversió 
feta, per part l’ajuntament, ja fa uns anys.  
El Sr. Xavi Bella, pel grup de l’Altraveu,  no ens oposarem a que es faci una transmissió 
d’instal·lacions d’una entitat del poble a una empresa mercantil. Hi ha uns motius, sobretot 
econòmics, que porten a aquesta decisió per part de l’entitat i que permetran que els 
ciutadans de Sant Feliu puguin gaudir del lleure i de l’esport en un context que fins ara, els 
era difícil. No obstant, hem de dir que tampoc som qui, per avalar un contracte entre dues 
parts que passa d’una entitat sense afany de lucre a una empresa amb voluntat de benefici. 
Pensem que si part de les instal·lacions són de titularitat municipal, l’Ajuntament també hi 
té alguna cosa a dir, especialment en la seva gestió pública. Si l’Altraveu governés, no 
defensaria aquest tipus de traspassos cap a la propietat privada, sinó que abans d’exhaurir 
aquesta fase intentaria replantejar el model, per fer-lo viable.  A nosaltres ens interessa 
que els ciutadans de Sant Feliu tinguin unes instal·lacions on poder practicar esport o 
activitats lúdiques, però també ens interessa que siguin accessibles a tothom, amb preus 
accessibles també per a tothom i on els ciutadans de Sant Feliu es considerin com una part 
més del poble. 
No volem que es repeteixi el cas de les piscines municipals, on primer una empresa no ho 
gestiona correctament i després l’altra ho vol convertir en un gimnàs d’elit. I és que aquests 
són els perills de les externalitzacions. Perills que, emparats en la reducció de les despeses i 
dels problemes per l’ajuntament, passen sovint per una disminució de la qualitat dels 
serveis o en una reducció de les condicions laborals dels treballadors , i  en aquest sentit 
podem posar exemples com les piscines municipals, les llars d’infants, els casals d’estiu, 
etc. 
Al llarg dels anys, els governs municipals han renunciat a gestionar de manera directa els 
serveis, en favor d’empreses privades que converteixen el servei en un negoci. Pensem que 
el repte del nostre Ajuntament ha de ser el de generar llocs de feina i vetllar per els drets 
dels ciutadans, i això passa per tenir un major control de les seves instal·lacions municipals. 
La tendència ha de ser la de municipalitzar serveis, no la de privatitzar-los. Si bé hi ha 
casos, en que aquesta externalització és necessària i les empreses actuen amb 
responsabilitat, massa vegades es dóna el cas que sota l’etiqueta d’externalització, 
l’Ajuntament no fa més que delegar responsabilitats. Si una empresa és capaç de generar 
beneficis, pensem que l’Ajuntament també hi haurà d’accedir. 



En el cas que ens ocupa, esperem que Castellar Esports doni un bon servei, especialment 
en benefici dels veïns de Sant Feliu, però l’experiència davant de la qüestió de les 
concessions que fa aquest Ajuntament  ens fa ser prudents, perquè la responsabilitat és de 
qui signa. És per aquest motiu que ens abstindrem en la votació. 
Per part del grup de CiU el Sr. Agustí Sampere,  tot recordant al grup de l’Altraveu que es 
tracta d’una concessió a una entitat sense ànim de lucre que a la vegada concessiona una 
part de l’activitat a una empresa privada, no es tracta de que l’Ajuntament està fent una 
concessió a una empresa privada. 
El Sr. Victor Martos, pel PP, intervé per felicitar a l’equip de governi al nou concessionari 
per la seva visió de futur i per donar aquest servei. Peró solsament amb aquestes mesures 
es generen riquesa i llocs de treball, amb la qual cosa  és una bona mesura que es pugui 
donar aquesta part del concessió a l’empresa que ho ha demanat, i anunciar que el nostre 
vot serà favorable 
El Sr. Alcalde intervé per fer un apunt amb la intervenció que han fet des del grup de  
l’Altraveu perquè aquest discurs és fantàstic, és meravellós, ens el creiem tots peró es 
veritat que en el punt setè de l’ordre del dia d’avui hi ha hagut una aprovació del pla 
d’ajust; és a dir les possibilitats de poder tirar endavant amb concessions, equipaments i 
noves activitats és gràcies a una col·laboració público privada perquè sinó es realment 
impossible. El que votés estan proposant aquí és un endeutament major per part d’aquest 
Ajuntament, caure novament en el mateix cicle novament absolutament viciós en el que 
hem caigut sempre, que es l’Ajuntament posà els diners. 
Gracies a les ganes de treballar i a la seva bona fe, i a les ganes de buscar col·laboradors 
ha premés que als representants de l’Associació del Racó, és el que permet avui arribar  
aquesta aprovació, perquè sinó seria absolutament difícil. Perquè sinó avui en el aquest Pla 
d’Ajust no estaríem aprovant la congelació salarial, sinó que hauríem de fet en definitiva 
ampliar amb nous treballadors que generaria mes tensions de Tresoreria amb l’Ajuntament.  
Així doncs està bé el discurs, suposo que en les seves idees té una coherència però després 
no té coherència amb que vostés diuen en el punt d’ajust del punt setè. 
La Sra Elisenda Alamany, per l’Altraveu, intervé tot dient que es parla del  pla d’ajuts 
com si fós una cosa d’avui, però el tema de la concessió de les instal·lacions del Casino del 
Racó no és d’avui,  avui li convé que tothom se’n enteri, però sabem que moltes vegades 
s’ha incomplert part d’un conveni  que s’havia signat entre aquest Ajuntament i aquesta 
associació. Vostès  porten aquest punt de l’ordre del dia i nosaltres creiem que ha faltat 
responsabilitat per part d’aquest Ajuntament, és a dir que no manipulin la nostra decisió 
com dient que estem en contra que aquesta sigui la decisió final, nosaltres creiem que s’han 
exhaurit moltes altres etapes on l’Ajuntament ha delegat responsabilitats a aquesta entitat i 
ara aquesta entitat es veu forçada a fer aixó.  I aquest és el discurs de l’Altraveu perquè les 
delegacions de responsabilitat, les externalitzacions ham passat al llarg dels anys dels 
govern municipal de Castellar i contra aixó hi estem en contra. 
Així doncs votarem l’abstenció, no hi posarem cap tipus de trava perquè aixó sigui possible i 
tant de bo tothom pugui gaudir d’aquestes instal·lacions, però no manipulin la decisió de 
l’Altraveu  contra l’entitat de Sant Feliu del Raco. 
Per acabar torna a intervenir el Sr. Alcalde,  i tot utilitzant una frase del regidor de CiU que 
“el paper ho aguanta tot”, esmena que si fossin coneixedors del conveni haguessin pogut 
comprovar que era absolutament i materialment impossible, perquè significava una inversió 
importantíssima per part de l’Ajuntament en un equipament.  
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:       DISSET     (17) dels regidors del PSC, CiU i PP   
Vots en contra:    CAP 

                    Abstencions   :    DUES        (  2) dels regidors de l’’Altraveu      
 
 
 
                             



14.- ATORGAR LA MEDALLA DE LA VILA A RAMON CASAMADA 
Vist  que l’expedient iniciat per Decret de l’Alcaldia del dia 29 de febrer, per el quan el 
senyor Ramon Casamada Faus, posant de relleu la seva llarga vinculació amb Castellar a 
través de les seves activitats professionals desenvolupades des de la masia de Can 
Casamada, de llarga tradició històrica, i també a través de la seva dedicació a moltes 
activitats relacionades principalment amb la natura. 
Vist l’expedient per l’acreditament dels mèrits que concorren en el senyor Ramon Casamada 
Faus, a l’empara del Reglament d’Honors i Distincions municipals, per tal de fer constar els 
mèrits que el facin acreedor de la Medalla de la Vila. 
Vista la proposta de resolució de la instructora de l’expedient 
ATÈS el parer de la Comissió d’Honors i Distincions 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Atorgar la medalla de la Vila al senyor Ramon Casamada Faus, en reconeixement de la 
seva tasca per la Vila, promocionant els valors de respecte a la natura i la pagesia durant 
una activitat professional molt dilata. 
 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde  defensa la proposta tot dient crec hem de coincidir alhora de retre 
homenatge a persones que gràcies al seu treball, dedicació, implicació, aquestes persones 
fan poble, i aquest és el cas del Ramon Casamada que, si el plenari ho acorda rebrà 
enguany la medalla de la Vila per la seva trajectòria. El Ramon com be sabeu és fundador 
del Servei de Prevenció i Extinció d’Incendis Forestals de la Vila i també de l’Agrupació de 
Defensa Forestal, entitat de la quan ha estat president en dues etapes diferents. Forma part 
d’una nissaga que ha mantingut una de les principals explotacions agrícoles i agropecuàries 
de la Vila, que és Can Casamada, i que ha contribuït a la designació recentment de la 
mongeta del ganxet coma producte amb denominació d‘origen. A més la seva intensa 
participació amb entitats con sardanes, esplai, etc.., mostren la vinculació en el mon 
cultural i associació a la Vila. 
Crec que és un reconeixem just a tota una trajectòria de traball i estima intensa per un 
poble que és el seu poble que és Castellar. 
 
Per CiU el Sr. LLuis Bacardit,  diu que ens sumem a aquest atorgament, totalment 
merescut, de la Medalla de la Vila a Ramon Casamada i Faus. Hem vist que en Ramon 
Casamada és una persona molt implicada a la vila,  com ho demostra el fet d’haver estat  
en unes quantes entitats locals i també d’altres d’àmbit comarcal o nacional. 
Jo en voldria destacar el fet de que fos president i fundador de la federació d’ADFS del 
Vallès i que, junt amb en Pere Oller, iniciessin l’equip de Prevenció i Extinció d’Incendis 
Forestals , que més tard esdevindria en l’actual SERNA. Les ADFS  han estat i són una eina 
fonamental en la preservació del bosc i millora de l’entorn forestal.  
Per raons de procedència vaig tenir relació amb en Josep Duocastella, malauradament ja 
traspassat,  que fou fundador i president dels ADF’s Amics del Bosc de la comarca del 
Bages. En alguna ocasió havíem parlat d’en Ramon Casamada. Eren molt iguals; el que els 
unia era la passió per la defensa del bosc, de l’entorn natural, de tota la massa forestal. 
Quan sorgia o surt aquest tema en solen parlar amb passió i, el més important,  amb 
coneixement de causa. La finca d’en Ramon, Can Casamada,  ocupa unes  35 hectàrees de 
l’entorn periurbà de Castellar, però més enllà de la seva finca es va implicar en la defensa 
dels boscos del municipi, de la comarca i en definitiva de Catalunya. A persones com ell 
devem que actualment disposem d’uns sistemes i unes estructures per a la preservació del 
bosc i el nostre entorn natural. Queda molt treball per fer però, sens dubte, les bases són 
bones. Persones com en Ramon Casamada en són els responsables. 
Per l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany, des del primer moment que l’equip de govern va 
decidir lliurar la medalla de la Vila  a Ramon Casamada vam estar-hi d’acord, ja s’ha dit, el 
seu currículum és molt extens en el camps de la pagesia i amb la relació amb la natura i 
també destacable en el teixit social del nostre poble com ara be, impulsor del Moviment de 



Colònies i Espai, ell va ser entre altres pares els que van possibilitar que es fes la primera 
tanda de colònies a Castellcir l’any 1967 i va ser el primer president de l’entitat . També va 
ser membre de la comissió organitzadora de la mostra d’oficis artesans, des de la primera 
mostra, o amb això volem dir que ha estat un home de poble i avesat al municipi amb tota 
la seva intensitat. Premiat per altres administracions criem que era de justícia que aquest 
homenatge també el rebés del seu poble on ha donat tant i de manera tant generosa. El 
nostre vot serà favorable. 
Pel grup del PP el Sr. Victor Martos,  diu que el seu vot serà favorable ja que el e. Sr, 
Ramon Casamada ha estat una persona molt important per aquest poble. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
15.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
ATÈS que el Ple de l’Ajuntament en sessió de 31 de gener de 2012 va aprovar 
provisionalment la modificació de les ordenances fiscals: 

- Ordenança fiscal núm. A9. Taxa de mercats 
- Ordenança fiscal núm. A15, reguladora de la taxa per l’estacionament de vehicles de 

tracció mecànica a les vies públiques municipals 
- Ordenança fiscal número A19. Taxa pel servei de clavegueram 
- Ordenança fiscal número A20. Taxa per celebració de cerimònies civils 

ATÈS que l’acord ha estat objecte d’exposició pública al tauler d’anuncis de l’ajuntament per 
un període de trenta dies i l’anunci d’exposició ha estat publicat en el Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona de data 24 de febrer de 2012 i en l’edició del dia 10 de febrer de 
2012 del Diari de Sabadell, d’acord amb el que es preveu als apartats 1 i 2 de l’article 17 
del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals (TRLRHL), aprovat pel Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
ATÈS que en el termini d’exposició pública de l’acord s’ha presentat una reclamació en 
forma d’al·legació a l’ordenança número A20, reguladora de la taxa per la celebració de 
matrimonis civils, presentada pel senyor Daniel Martínez Pascual, en representació de la 
formació política d’Iniciativa per Catalunya Verds de Castellar del Vallès (Registre General 
núm. 3390, de 27 de març de 2012). 
ATÈS que aquesta al·legació insta a l’Ajuntament a introduir una bonificació del 100% de la 
taxa per aquelles parelles que acreditin pagar despeses d’organització o del seu 
desenvolupament en comerços o establiments de Castellar, (perruqueria, floristeria, 
fotografia, impremta, roba, sabateria, restaurants), per tal de dinamitzar el comerç local. 
Vist el que disposa l’article 20 i següents de la Llei d’Hisendes Locals, text refós aprovat pel 
RDL 2/2004, de 5 de març, segons els quals les taxes és la contraprestació pels serveis 
públics o activitats administratives de competència local que afectin o beneficiïn de manera 
especial als interessats, i no contemplen aquesta bonificació proposada. 
Vist el que disposa a l’article 9.1 d’aquesta Llei, segons el qual no podran atorgar-se 
beneficis fiscals en els tributs locals sinó estan previstos en les lleis. 
L’expedient ha estat informat per Intervenció i per Secretaria. 
La competència per a la resolució de l’expedient és del Ple de la Corporació, d’acord amb 
l’article 52.2.d) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
Es proposa que el Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Desestimar l’al·legació presentada pel senyor Daniel Martínez Pascual, en 
representació de la formació política d’Iniciativa per Catalunya Verds de Castellar del Vallès 
(Registre General núm. 3390, de 27 de març de 2012), sobre l’acord d’aprovació provisional 
de la modificació de l’ordenança número A20, reguladora de la taxa per a la celebració de 
matrimonis civils, atenent les motivacions recollides a la part expositiva d’aquest acord. 
SEGON.- Continuar  el tràmit d’exposició pública i entendre-la aprovada de forma 
definitiva si no es presenten reclamacions en el període que resta d’informació pública. 
TERCER.- Publicar el text íntegre de la mateixa en el Butlletí Oficial de la Província, entrant 
en vigor una vegada publicada. 
 



INTERVENCIONS: 
El Sr. Secretari  fa lectura de la proposta. 
 
VOTACIÓ: Votada la urgència d’aquest primer tema,  s’aprova per unanimitat,  s’inclou 
en l’ordre del dia de la sessió, a continuació posat a votació,  
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:       DISSET     (17) dels regidors del PSC, CiU i PP   
Vots en contra:    CAP 

                    Abstencions   :    DUES        (  2) dels regidors de l’’Altraveu      
 
16.- PRECS I PREGUNTES 
Per L’Altraveu el Sr. Javier Bella,  intervé per formular les següents preguntes: 
“La política de contractació del personal de l’Ajuntament ha de ser transparent i lliure de 
clientelisme i ha de potenciar la vàlua professional dels treballadors que optin a qualsevol 
plaça de l’administració pública. Així mateix, els Ajuntaments també han de vetllar per la 
formació del personal municipal, sobretot perquè ara més que mai haurem de flexibilitzar 
les seves tasques. I sobretot, perquè en el cas concret de Castellar cal recordar que 
l’Ajuntament es troba en un pla de sanejament economicofinancer per la situació de les 
arques municipals. 
Pel que fa al seguiment de la política contractual de l’equip de govern, el ple de setembre, 
l’Altraveu per Castellar va preguntar per l’oferta de feina número 170.215 que va penjar-se 
el 5 de juliol amb l’0bjectiu d’ocupar la plaça de monitor de l’Espai Jove. La pregunta 
demanava quina era ala raó que havia fet que el concurs, després de dos mesos, hagués 
quedat suspès. L’alcalde Ignasi Giménez, en sessió plenària, va respondre: “hem preferit 
paralitzar aquest servei, però això no significa que les persones que ha passat seran 
degudament valorades, currículums, experiències”. Finalment cap a finals de gener, un nou 
dinamitzador amb cobertura de 10 hores setmanals va entrar a treballar a l’Espai jove. Així 
doncs: PREGUNTES: 
1.- Per què el concurs s’ha représ sense comptar amb tots els candidats que havien estat 
seleccionats en aquell moment? 
2.-  Quin procés (concretament) ha seguit aquest nou concurs? 
3.-  Quina ha estat la seva resolució. 
 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde intervé per fer un matis, realment quan s’utilitza la terminologia de concurs 
sembla que això sigui un concurs públic, i és una empresa que està buscant un monitor. 
Defensa la proposta el regidor Sr. Dani Perez, PSC, dient que primerament  cal dir que el 
personal de l’Espai Jove no és personal de l’Ajuntament sinó que és personal extern, és a 
dir, contractat per l’empresa concessionària de l’Espai Jove. 
Som tres preguntes i intentares no barbejar-les: 
La primera pegunta és perquè el concurs s’ha reprès sense comptar amb tots els candidats 
que havien estat seleccionats en aquell moment.  
- No s’ha reprès el concurs sense tenir en compte a tots els candidats sinó que s’ha reprès 
amb els que van resultar pre-seleccionats al mes de setembre. El procés que es va reobrir 
el mes de gener no ha variat en res, si que és cert, tal i com va  dir l’Alcalde el procés es va 
aturar ja que s’estava realitzant una revisió del servei i donant una mica de dades dir que 
en el total del procés es van presentar 17 candidats i és va fer una preselecció de la que 
van resultar escollits 5. Posteriorment, dels escollits l’empresa que gestiona l’Espai Jove va 
fer entrevistes individualitzades a qui va considerar oportú i en va eliminar a 3 en una 
ultima selecció final de la que van quedar dos candidats.  
La segona pregunta: Quin procés (concretament) ha seguit aquest nou concurs? 
Dir que no  hi ha concurs nou sinó que s’ha donat continuïtat a l’existent. El procés que s’ha 
seguit des d’un inici és: 
 



1. Publicació del lloc de feina. 
2. Crida dels candidats presentats. 
3. 1ª fase d’entrevistes. 
4. S’atura el procés de selecció del concurs a finals de setembre i es reprèn al mes de 

gener. 
5. entrevistes finals 
6. adjudicació de la plaça. 

Cal dir que tot el procés s’ha fet amb la col·laboració dels responsables de l’empresa 
concessionària. 
I la última pregunta: Quina ha estat la seva resolució? 
La resolució ha estat la següent: s’ha atorgat el lloc de feina, a la persona que, en igualtat 
de condicions a l’altre candidat estava a l’atur, sense cobrar cap tipus de prestació i sense 
dret a rebre-la, i que ja coneixia el projecte educatiu de l’Espai Jove.   
 
Continua el Sr. Xavier Bella,  per l’Altraveu: 
El 23 d’octubre de 2010, es va adjudicar el concurs sobre la concessió de 9 cobertes 
municipals per a la instal·lació de plaques fotovoltaiques. 
Les instal·lacions es van licitar anb la intenció de produir uns 856.590 kWh d’energia  
renovable a l’any, estalviar unes emissions de 388 Tn de CO2 a l’any i treure un redit 
econòmic per les arques de  l’Ajuntament sobre a la producció d’aquesta energia i pel 
lloguer de les cobertes municipals. 
El passat mes de gener el govern espanyol va aprovar el RDL 1/2012 pel qual suspèn totes 
les primes a les noves instal·lacions acollides al règim especial, és a dir, instal·lacions que 
produeixen energia d’origen renovable. 
Les instal·lacions fotovoltaiques que no estiguin inscrites en e l PREFO (Pre Registro de 
Assignaciones de Instalaciones Fotovoltaicas) amb data anterior a la publicació del RDL 
1/2012 no tindran dret a prima. Així doncs. PREGUNTEM: 
1.- En quin estat es troba el procés de construcció d’aquestes instal·lacions fotovoltaiques? 
2.- Si han estat entrades en el PREFO? Si és així , quina prima tenen assignada? 
I si no tenen PREFO: 
1.- Quins són els motius que han suposat una demora de mes de 17 mesos entre 
l’assignació i el dia d’avui?   
2.- Es funció de l’estat dels tràmits de l’empresa adjudicatària,es prendrà alguna m,mesura 
contra aquestes? 
3.- Quines noves mesures es prendran per complir amb el pacte d’alcaldes? 
Contesta el Sr. Aleix Canalis,  PSC,  dient que ha estat un procés molt dilatat i que no s’ha 
acabat com ho esperàvem. 
Avui en principi havien d’estar connectades a la xarxa tres de les cobertes fotovoltaiques, 
concretament son les cobertes de la regidoria de Via Pública,  la del Parc de Bombers i la 
del Pavelló Puigverd. 
La prima per aquets  tres blocs que en breu han d’entrar en marxa es de 32 c€/kWh 
corresponent al PREFO de la 4ª convocatòria del 2010. La resta de cobertes, fins a data 
d’avui malauradament no ha estat possible tirar-les endavant per diversos motius. 
Concretament les cobertes de L’Espai Tolrà, el centre de serveis, les pistes d’atletisme i els 
dipòsits de Canyelles i el sot d’en Goleres, l’empresa adjudicatària (ABAST energia natural. 
SL) va renunciar-hi el febrer del 2011 ja l’empresa va fer concurs de creditors. 
En el seu moment i seguint el que diu el que diu la Llei de Contractes es va fer un intent 
amb l’empresa que va quedar segona en el concurs i no es va mostrar interessada sinó es 
modificaven les condicions inicials d’adjudicació, la qual cosa es va considerar que no era 
admissible i per tant es va haver de descartar.  
D’altra banda la coberta del pavelló pedrosa que estava inclosa dins de l’adjudicació de 
l’empresa APLIR que és la que finalment desenvolupa les tres cobertes, s’ha hagut de 
descartar ja que plantejava dificultats estructurals que no aconsellaven la ’instal·lació de 
plaques  



A partir d’ara, i tenint en compte la nova legislació del sector, haurem de plantejar 
alternatives per poder continuar amb l’aposta per les energies renovables que hem fet des 
de fa uns anys des del Consistori.   
 
Per CiU intervé el Sr. Josep Carreras, i pregunta: 
“ATÈS que desitgem s’aclareixi com s’ha aplicat l’augment de l’IBI del 6% aprovat en el ple 
municipal del proppassat 8 de novembre i l’augment del 10% del decret del Govern Central 
del passat 30 de desembre de 2011.  
Per això sol·licitem a l’equip de govern explicacions al respecte de com s’han aplicat els 
augments del 6% i del 10% donat que l’augment final de l’IBI respecte del 2010 pot acabar 
sent d’un 16% o d’un 16’6%.” 
Contesta el Sr. Oscar Lomas,  PSC, dient que hem augment l’IBI la quantitat que va 
aprovar el PSC i  CiU,  i que és sobre el tipus de gravamen “del impuesto sobre bienes y 
inmuebles aprobados para los bienes y inmueles ... resultarà incrementado en los 
siguientes porcentages”  el 10 per cent sobre la xifra que estigues aprovada per l’1 de 
gener de 2012, per tant aquest 10 sobre un  6, així doncs 16’6%. 
Torna a intervenir el Sr. Josep Carreras, per CiU dient que queda clar que la ciutadania en 
lloc d’augmentar l’IBI un 16% és un 16’6%. 
Intervé el Sr. Alcalde,  dient que estem en un moment del ple en el qual no hi ha debat, el 
que hi ha son preguntes. Tot i així val a dir que potser vostè no ho va votar, però vostè 
forma part d’un part d’un partit polític que en el congrés dels diputats va donar suport en 
aquesta proposta. 
 
Continua el Sr. Josep Carreras, per CiU: 
A l’edifici de l’Actual núm. 157 del divendres 1 de juliol de 2011 sota el titular en portada de 
“Units per estalviar” es comunicava que els Ajuntaments de Castellar, SENTMENAT I Sant 
Llorenç mancomunarien serveis mitjançant una unió supramunicipal amb l’objectiu 
d’optimitzar recursos i lluitar contra la crisi. En aquell comunicat es precisava que la neteja 
d’equipaments, enllumenat públic i compra de materials eren les primeres matèries a 
compartir per estalviar despeses. 9 mesos desprès d’aquell comunicat, l’equip de govern 
porta al Ple Municipal per la seva aprovació un Pla d’Ajust amb un doble objectiu, 
aconseguir liquiditat per pagar als proveïdors i fer realitzable el compliment pressupostari 
d’aquest i els propers exercicis. SOL:LICITEM: A l’equip de govern explicacions al respecte 
de: 
- Quins serveis s’han mancomunat en aquest període de 9 mesos des d’aquell comunicat? 
- Quins estalvis s’han fet en aquest període de 9 mesos gràcies a aquesta unió supra-muni- 
   cipal? 
- Quins nous serveis es pensen mancomunar al llarg d’aquesta legislatura? 
Contesta el Sr. Oscar Lomas,  PSC,  hi ha una comissió de treball tècnico política creada 
entre l’Ajuntament de Sant Llorenç,  Sentmenat i l’Ajuntament de Castellar on s’han 
estudiat diversos serveis, tot aixó s’ha detectat complexitats en la seva elaboració conjunta 
de licitacions i sovint els calendaris de finalització de contractes no coincideixen i per tant 
això dificulta l’execució de contractes o de licitacions comunes. En tot cas el mes de juny es 
traurà una licitació conjunta dels municipis referent la manteniment de franges perimetrals, 
ja que en aquest cas si que coincideixes el moment en que hem de licitar-ho totes les tres 
entitats, i per tant sortirà un paquet més gran i podrem obtenir un preu millor. 
I pel que fa a la última pregunta dir-li que ara per ara les franges perimetrals. 
 
El Sr. Josep Carreras, per CiU, formula la última pregunta: 
ATÈS que a l’edició de l’Actual núm. 181 del divendres 20 de gener de 2012 sota el titular 
en portada de “La Generalitat deu 2’7 milions “, l’equip de govern denunciava el deute 
acumulat de la Generalitat vers al nostre Ajuntament, d’acord a les declaracions del regidor 
de Serveis econòmic, molt centrat en escoles bressol, serveis socials i obra del CAP. 
ATÈS que en aquell comunicat es van inventariar tot un seguit de pagaments pendents de 
la Generalitat, des de feia dos anys, que sumaven 2’7 milions. 



ATÈS que la Diputació ha aprovat una operació de tresoreria a cot zero, és a dir, avançar-
nos diners que ens deu la Generalitat i donat que en aquesta operació només es poden tenir 
en compte els deutes de la Generalitat, no es poden tenir en compte pagaments pendents 
d’altres empreses públiques com l’ACA, etc.. , convé precisar de nou el deute total real de 
la Generalitat. 
ATÈS que la Diputació ha acordat el pagament als Ajuntaments del deute de la Generalitat 
en base a pagaments ordenats abans del 31/12/2011. SOL·LICITEM: A l’equip de govern 
explicacions al respecte: 
- del deute pendent que hi havia en aquella data, exclusivament, de la Generalitat. És a dir, 
dels 2’7 M€ realment quina quantitat era deute de la generalitat, tot precisant cadascuna de 
les partides. 
- La part d’aquell deute pendent que a dia d’avui ja ha abonat o ha previst abonar 
directament la Generalitat, tot precisant les partides. 
- La part d’aquell deute pendent que abonarà la Diputació a compte dels deutes, 
exclusivament, de la Generalitat tot precisant les partides. 
- El deute exacte que quedarà pendent d’abonar, exclusivament, de la Generalitat, tot 
precisant les partides. 
- Previsió de cobrament del deute pendent, exclusivament, de la Generalitat. 
 
Contesta el Sr. Oscar Lomas,  PSC, dient que el deute total finalment, a 31 de desembre 
de 2011, va ser una mica superior als 2.700.000 euros , en concret, 2.809.706,77 €,  es 
distribueix en sanitat, és a dir les obres del CAP 868.000 €, promoció econòmica 130.267 €, 
cultura 8.195 €, educació 609.125 €, finançament local 239.255 €, medi ambient 56.669 € 
PUOSC 396.425 €, serveis socials 471.764 € i urbanisme 30.002 €, a banda hi havia el 
deute de l’ACA que sumava 326.179 €. 
A la segona pregunta contesta que la Generalitat ha abonat fins a data d’avui 434.000 € del 
CAP, 23.512, 50 € de medi ambient i 22.590,41 € de serveis socials; per tant 408.102,90, 
així doncs recalculant el saldo 2.329.603, 86 €. 
La tercera pregunta diu que abans del 20 d’abril al Diputació abonarà en educació 352.253 
€, finançament local 196.292 €, serveis socials 236.573 € i urbanisme 27.678 €. Total 
812.797 € quedant pendent de cobrament 1.516.805 € 
I a la última pregunta de previsió del cobrament del deute pendent, exclusivament de la 
Generalitat, dir-li que potser seria millor que ho preguntin als seus companys de partit que 
potser tenen més informació que nosaltres. 
 
També per CiU el Sr. Josep Carreras,  intervé per fer el següent prec:  
En l’edició de l’Actual del passat 16 de març, el regidor d’Hisenda Òscar Lomas va publicar 
un article titulat “Solucions a mitges” que ara passo a comentar. 
“En les darreres setmanes, hem tingut notícies esperançadores amb la posada en marxa 
per part del Govern Central d’un mecanisme per poder avançar el pagament als proveïdors i 
per part de la Diputació, per tal d’avançar els diners que la Generalitat deu als 
Ajuntaments. Des d’aquí, la nostra felicitació per aquestes iniciatives. Tot i això hem de 
marcar dos punts negres, totalment intolerables, en aquestes mesures. D’una banda, en el 
pla aprovat per l’Estat, les entitats bancàries cobraran un interès al voltant d’un 5% per 
oferir aquest finançament. Com s’entén que l’Estat doni ajudes als bancs, que els banc 
puguin comprar el diner a l’1% i ho venguin al mateix Estat 5 vegades més car? D’altra 
banda, també és totalment injustificable el biaix, amb clar color polític, dels pagaments que 
realitzarà la Diputació per compte de la Generalitat. Si bé, en primer lloc semblava que es 
pagaria tot el deute, al final no ha estat ni el 50% del mateix. Això sí, en altres ajuntaments 
amb color polític diferent al nostre, no ha estat així..En resum, mesures positives però amb 
ombres .Quedem-nos amb la part positiva” 
En veure aquesta opinió del regidor d’Hisenda sobre una de les ombres que comenta, em 
permeto fer-li el prec de que expliqui la veritat.  



Tal com vostè ha comentat, Castellar del Vallès cobrarà 812.797,95 € de la Generalitat via 
Diputació. 
És falç que s’hagin prioritzat uns Ajuntaments davant d’altres, pel color polític.  
El problema que té l’equip de govern socialista, tot i que ho dubto, és no distingir entre 
obligacions reconegudes i pagaments ordenats. O potser, dit d’una altra manera, la seva 
alta capacitat de generar demagògia on no n’hi ha, simplement, perquè els hi convé. 
Dins del conjunt d'obligacions reconegudes de la Generalitat cap als Ajuntaments i donat 
que, evidentment, des de la Diputació no hi havia diners per pagar-ho tot, es va decidir 
seleccionar aquells imports que corresponen a les obligacions reconegudes en relació a les 
quals la Generalitat ja havia ordenat el seu pagament (ja havia calendaritzat el pagament 
en algun dels mesos d'aquest any 2012).  
Utilitzant aquest criteri la Diputació és gasta 170 milions d'euros que posa en aquesta 
operació de tresoreria en favor dels Ajuntaments a cost zero. A més, seleccionant 
mitjançant aquest criteri la Diputació també s’assegura que els imports pagats tenen una 
absoluta fiabilitat donat que la Generalitat ja havia ordenat el seu pagament.  
En relació al llistat inicial d'obligacions reconegudes amb el pagament ordenat no s'ha fet 
cap modificació a excepció de treure els imports pagats per la Generalitat el mes de gener i 
el febrer del 2012. 
A més, per tal de no generar cap ombra de dubte i a l'hora d’afavorir els municipis petits i 
mitjans, el criteri que s’ha utilitzat i s’ha respectat, escrupolosament, és pagar totes les 
obligacions reconegudes amb el pagament ordenat de tots els Ajuntaments de la província 
fins un topall de 5 milions €. Així els ajuntaments més grossos com el de Barcelona, 
Hospitalet, Sabadell, Terrassa, Badalona, etc... no s'ho menjaven tot. 
El problema que té la gent socialista és que aquesta es una operació molt bona, que 
soluciona molts problemes a molts Ajuntaments i que podien haver fet fa pocs mesos quan 
governaven a Madrid, la Generalitat i la Diputació. A llavors, hi havia els mateixos 
problemes que ara  i no se'ls va ocórrer. Però vostès, ben aviat també n’estan fent 
demagògia.  
Li prego Sr. Lomas que rectifiqui i digui la veritat. 
El Sr. Oscar Lomas, contesta dient que la Generalitat té una pantalla d’economia, i allà 
surten totes les ordres de pendents de pagament ja aprovades pel departament 
d’Economia. Quan es va aprovar el conveni vam fer una relació de totes les coses pendent 
de pagaments, i resulta que hi havia 1.500.000 € d’ordres de pagament ja realitzades, és a 
dir que ja estaven a  economia perquè en els propers dies/mesos  paguessin a l’Ajuntament  
No estic parlant d’obligacions reconegudes, parlo de l’aplicació d’economia amb les ordres 
de pagament ja realitzades d’1.500.000 €, i després ens queden 800.000 € . Però el Sr. 
Alcalde, que és Diputat, ha pogut compartir amb experiència d’altres municipis i sembla que 
ser que no ha estat així com vostè explica. 
El Sr. Alcalde; intervé per dir en tot aquest conveni hi ha alguna cosa que no ha acabat de 
funcionar i esperem, per sort, perquè així es va trametre en el si de la mateixa Diputació de 
Barcelona i en el plenari que es pugui resoldre aquesta assignació absolutament desigual i 
desequilibrada de recursos econòmics per part de la Diputació i de la Generalitat de 
Catalunya. Per tant mantindrem aquesta posició i mantindrem aquest escrit. 
  
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent tres quarts d’onze de la nit, s’aixeca 
la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el 
Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 


